
V neděli 5. 4. 2009 proběhl, jako
každý rok, tradiční dětský karneval.
Vstup byl povolen v maskách jak
dětem, tak rodičům. Samozřejmě,
že děti opět zvítězily a zúčastnily se
v hojném počtu nejrůznějších her,
soutěží a programu, který byl pro ně
připravený. Na své si přišli milovníci
tance, který jim předvedla v rytmu
salsy a latinsko-amerického stylu ta-
neční skupina TANGO. Artisté však
nezůstali pozadu, předvedli úžas-
nou sérii v žonglování s kužely,
kopacími míči a tenisovými raketami
spolu s nádherným tancem s kruhy
na těle mladičké artistky. Tímto dě-
kujeme také panu Miroslavu
Kundrátovi a firmě PEXI (která sídlí
v areálu VÚ Běchovice) za sponzor-
ské dary pro děti.
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z jednání zastupitelstva

1. Kontrola účasti zastupitelů a ur-
čení ověřovatelů zápisu
38. zasedání ZMČ Praha-Běchovice
zahájil starosta MČ Ondřej Martan
dne 9. 3. 2009 v 18.00 hodin.
Zkonstatoval, že jednání bylo řádně
svoláno a vyhlášeno.
Starosta provedl kontrolu účasti za-
stupitelů:
přítomni: 12 - dle prezenční listiny -
viz příloha tohoto zápisu
omluveni: 1 - Martin Jech
další přítomní:
tajemnice ÚMČ Mgr. Jitka Šnajdrová,
Jana Šírová
Starosta zkonstatoval, že při přítom-
nosti 12 zastupitelů je zastupitelstvo
usnášeníschopné.
Ověřovateli zápisu byli starostou ur-
čeni Petr Požárek a Ing. Jiří Santolík

2. Složení slibu zastupitele Miloše
Jaroše
Zastupitel Miloš Jaroš složil přede-
psaným způsobem slib zastupitele,
a plně tak nahradil v Zastupitelstvu
Městské části Praha-Běchovice
Ing. Věru Kocmanovou.

3. Návrh na schválení programu
jednání 38. zasedání ZMČ
Po úvodním slovu a určení ověřo-
vatelů navrhl starosta program
jednání a přednesl návrh usnesení.
Michal Jiřík podal protinávrh
k bodům programu, a to s požadav-
kem na zařazení dalšího bodu
programu – souhlasu s vyvěšením
tibetské vlajky na budovu ÚMČ
Praha-Běchovice a navrhuje jej za-
řadit jako poslední bod programu.
Hlasování o protinávrhu
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 1
Zdržel se hlasování: František Pošmura
Protinávrh byl přijat - viz usnesení
č. 489 v příloze tohoto zápisu.

4. Projednání a schválení zápisu
z 37. zasedání ZMČ
Starosta navrhl schválení zápisu
z 37. zasedání ZMČ. Starosta před-
nesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 1
Zdržel se hlasování: Ing. Jiří Santolík
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 490
v příloze tohoto zápisu.

5. Návrh na uzavření kupní
smlouvy na prodej nemovitého
majetku svěřeného MČ Praha-
Běchovice – pozemku parc. č.
1327/54 o výměře 82 m2 zapsaného
na LV č. 587 pro katastrální území
Běchovice, obec hl. m. Praha u Ka-
tastrálního úřadu pro hlavní město
Prahu, Katastrální pracoviště Praha
společnosti s ručením omezeným
IVORY
Starosta informoval, že se jedná
o pozemek v bývalém areálu vý-
zkumného ústavu, který je součástí
stávající komunikace. MČ byla po-
žádána o prodej pozemku z důvodu
převedení celé komunikace pod jed-
noho vlastníka.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 491
v příloze tohoto zápisu.

6. Návrh na uzavření smlouvy
na nájem nebytového prostoru
v celé ploše 1. nadzemního podlaží
o celkové výměře 273 m2 v budově
č.p. 3 v k.ú. Běchovice
Starosta sdělil, že se jedná o narov-
nání právního vztahu a žadatel
od uzavření smlouvy provozoval
v nemovitosti restauraci ještě před
převodem vlastnictví na MČ Praha-
Běchovice. Na dotaz Michala Jiříka,
zda lze z této smlouvy dát výpověď
i bez uvedení důvodů starosta od-
pověděl, že ano v tříměsíční
výpovědní lhůtě.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování o návrhu
pro: 11 proti: 1 zdržel se: 0
Proti hlasoval: Ing. Jiří Santolík
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 492
v příloze tohoto zápisu.
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Milí spoluobčané,

jaro je již mezi námi v plné síle.
Možná se dá i lehce zapochybo-
vat, zda místo jara nepřišlo
rovnou léto. Běchovice jsou
během čtrnácti dnů plné květů
a krásné čerstvé zeleně. Pro le-
tošní rok jsme si pro Vás připravili
opět několik novinek. Předně bych
chtěl všechny děti a rodiče pozvat
na velký dětský den 13. června
do areálu tělocvičny Chanos.

Pro návštěvníky bude připra-
veno dostatek jídla, pití i atrakcí.
Letos poprvé bude do dětského
dne zapojen i skatepark, kde si
náctiletí budou moci vyzkoušet
jízdu na skateboardu, in-line brus-
lích a nebo třeba i umění grafiti –
samozřejmě jen na legálních plo-
chách. Ve večerních hodinách
připravujeme klasickou českou
zábavu. Živá muzika, pití a le-
grace. Kde? V restauraci Koruna.

Další novinkou bude dočasné
uzavření tělocvičny Chanos pro
veřejnost. Palubovka tělocvičny
bude procházet od června tohoto
roku rozsáhlou rekonstrukcí. Nová
palubovka by oproti té stávající
měla být pevná, a navíc by měly
vzniknout dva kurty pro badmin-
ton. Novinkou č. 3, kterou bych
rád uvedl, je plánovaná výstavba
nového umělého hřiště v kuťat-
ském parku. Na novém hřišti si
bude možno bezplatně zahrát vo-
lejbal, nohejbal, a nebo třeba
vybíjenou. MČ Praha-Běchovice
získala většinu prostředků pro tyto
dvě akce z Magistrátu hl. m.
Prahy.

Slunečné počasí i sport přináší
dobrou náladu mezi lidi. Sluníčko
nám už hřeje, a podmínky pro
sportovní aktivity se už budou jen
zlepšovat….

S přáním pěkného počasí a po-
hody do konce školního roku…

Ondřej Martan
Váš starosta

slovo starosty

Zápis z 38. mimořádného zasedání
Zastupitelstva MČ Praha-Běchovice
konaného dne 26. 3. 2009 v zasedací místnosti ÚMČ Praha-Běchovice,
Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9



7. Návrh na nájem části pozemku
parc. č. 639/1 o výměře 88,6 m2 –
zastavěná plocha a nádvoří zapsa-
ného na LV č. 587 pro katastrální
území Běchovice, obec hl. m. Praha
u Katastrálního úřadu pro hl. m.
Prahu, Katastrální pracoviště
Praha a uzavření smlouvy o nájmu
s Petrem Procházkou
Starosta informoval o svízelné situ-
aci Petra Procházky, která již byla
několikrát projednávána. Petr Pro-
cházka žádal o umožnění nájmu
části pozemku opakovaně z důvodu
možnosti zabezpečení čistoty a zvý-
šení bezpečnosti před vchodem
do domu č.p. 8. Starosta sdělil, že se
shodli s komisí pro rozvoj městské
části, dopravu a výstavbu a doporu-
čují Petrovi Procházkovi vyhovět.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 493
v příloze tohoto zápisu.

8. Návrh na nájem pozemku parc.
č. 1462 o výměře 2185 m2 – vodní
plocha zapsaný na LV č. 587 pro ka-
tastrální území Běchovice, obec hl.
m. Praha u Katastrálního úřadu pro
hl. m. Prahu, Katastrální pracoviště
Praha a uzavření smlouvy o nájmu
s Karlem Sádlem
Starosta informoval o žádosti Karla
Sádla o umožnění nájmu vodní plo-
chy Jalůvka s využitím na chov ryb
s tím, že by se o ni staral a prová-
děl na své náklady pravidelnou
údržbu jak vodní plochy včetně sta-
vidla, tak i travnatých ploch na
přilehlých okolních pozemcích.
Ing. Jiří Santolík žádá, aby byla za-
jištěna možnost pro občany
k využití rybníku k rekreačním úče-
lům. Michal Jiřík žádá, aby byly
umístěny u Jalůvky odpadkové
koše. Starosta sdělil, že možnost
využití pro občany k rekreaci bude
doplněna do smlouvy o nájmu
a možnosti umístění odpadkových
košů bude posouzena a řešena.
Hlasování:
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 1
Zdržel se hlasování: Michal Jiřík
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 494
v příloze tohoto zápisu.
V 18.31 hod. opustil jednací místnost
Ing. Petr Kos, nadále je přítomno
11 zastupitelů.

9. Návrh na vyjádření k prodeji po-
zemků ve vlastnictví hl. m. Prahy
označených dle geometrického
plánu č. 1226-112/2008 ze dne
11. 9. 2008 jako parc. č. 748, parc. č.
747/2 a parc. č. 749/2
Starosta informoval, že tento poža-
davek je již projednáván opakovaně,
pozemky byly již dříve projedná-
vány na zastupitelstvu, zastupitelé
vyjádřili požadavek, aby byl dolo-
žen geometrický oddělovací plán.
MHMP již zaslala plán, a po posou-
zení navrhuje komise pro rozvoj
MČ, dopravu a výstavbu udělení
souhlasu.
Starosta přednesl návrh usnesení.
V 18.33 hod. se vrátil do jednací míst-
nosti Ing. Petr Kos, nadále je přítomno
12 zastupitelů.
Hlasování
pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 495
v příloze tohoto zápisu.

10. Návrh na uzavření dodatku č. 6
ke smlouvě o nájmu nebytových
prostor v nemovitosti č.p. 479
v k. ú. Běchovice s MUDr. Vierou
Zemanovou
Starosta informoval, že MUDr.Viera
Zemanová změnila svoji právní sub-
jektivitu z fyzické osoby
na právnickou osobu, a z toho dů-
vodu je nutno upravit nájemní
smlouvu.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 496
v příloze tohoto zápisu.

11. Návrh na uzavření dodatku č. 2
ke smlouvě o nájmu pozemků parc.
č. 190 a 191 v k. ú. Běchovice se
společností s ručením omezeným
STARKON PRAHA GROUP
Starosta sdělil, že MČ část pozemku
parc. č. 191 oddělila a již prodala
společnosti STARKON PRAHA
GROUP. Vzhledem k tomu, že pro-
daná část pozemku byla součástí
nájemního vztahu, je třeba nájemní
vztah aktualizovat a upravit dodat-
kem.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 497
v příloze tohoto zápisu.

12. Návrh na uzavření dodatku č. 1
ke smlouvě o nájmu bytu č. 15
o dispozici 2+kk ve 2. nadzemním
podlaží domu č.p. 574 v k. ú.
Běchovice s Romanem Žaloudkem
Starosta sdělil, že Roman Žaloudek
již déle než rok bydlí ve zmíněném
bytě, nejsou žádné problémy,
a proto komise bytová a správy ma-
jetku doporučuje změnit nájemní
smlouvu z doby určité na dobu ne-
určitou. Na dotaz Michala Jiříka, zda
jsou všechny smlouvy na nájem
bytu na dobu neurčitou, odpověděla
tajemnice ÚMČ, že smlouvy jsou
uzavřeny na různé doby. Jan Skopal
sdělil, že takto bude postupovat
u všech nájemců, kteří nejsou pro-
blematičtí a o změnu nájmu na dobu
neurčitou požádají.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 498
v příloze tohoto zápisu.

13. Návrh na revokaci usnesení
č. 112/8/07 ze dne 2. a 3. 5. 2007
k uzavírání krátkodobých smluv
o nájmu majetku MČ Praha-
Běchovice
Starosta vysvětlil zastupitelům, že
nemožnost uzavírat krátkodobé
smlouvy na nájem majetku MČ bez
předchozího souhlasu ZMČ je velmi
neoperabilní a v některých případech
může i ohrozit provozuschopnost
ÚMČ k řešení problémů. Navrhuje
proto, aby měl starosta možnost
na omezenou dobu a za omezenou
částku uzavírat nájemní vztahy. Petr
Požárek požaduje, aby o uzavře-
ných smlouvách byla podána
informace na následujícím ZMČ.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 499
v příloze tohoto zápisu.
V 18.47 hod. opustil jednací místnost
Mgr. Jaroslav Svátek, nadále je pří-
tomno 11 zastupitelů.
14. Návrh na projednání výsledku
inventarizací majetku MČ Praha-
Běchovice za rok 2008 a provedení
návazných změn v evidenci majetku
Starosta požádal předsedu finanč-
ního výboru Jana Skopala, aby
zastupitele seznámil s informacemi
o provedené inventarizaci majetku.
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Jan Skopal sdělil, že se ve většině
případů jedná o technický problém,
vzniklý při překlopení dat v evidenci
majetku do nového programu, kde
se po překlopení objevily tzv. skryté
karty, přičemž majetek již byl ve vět-
šině případů řádně zlikvidován
a odepsán. Proto bylo nutné vyhle-
dávat v archivech staré dokumenty.
Starosta uvedl, že tento problém byl
i součástí zjištění auditu MHMP a tě-
mito nápravami bude uvedena
evidence majetku do souladu se
skutečností. Majetek je rozčleněn
do tří okruhů v souladu se třemi ta-
bulkami. Na dotaz Ing. Petra Kosa,
zda – pokud je uváděno, že majetek
byl odcizen, o tom existuje policejní
protokol. Starosta odpověděl, že
ano. Na dotaz Ing. Petra Kosa, co
dělá tak vysokou částku skoro
50 mil. Kč odpovídá tajemnice ÚMČ,
že se jedná o vodovody a kanali-
zace převedené na MHMP,
odepsané z majetkového účtu, ale
neodepsané z evidence. Michal Jiřík
se dotázal, zda po takovémto od-
pisu nebude problém s auditem
MHMP. Starosta odpověděl, že tento
postup byl s kontrolním útvarem
MHMP průběžně konzultován.
Starosta přednesl návrh usnesení.
V 18.49 hod. se vrátil do jednací míst-
nosti Mgr. Jaroslav Svátek, nadále je
přítomno 12 zastupitelů.
Hlasování
pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 500
v příloze tohoto zápisu.

15. Návrh na schválení finančního
plánu ve zdaňovací činnosti MČ
Praha-Běchovice na rok 2009
Starosta informoval, že se jedná
o stanovení plánu výnosů z VHČ,
který je nutné zpracovávat každý
rok.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 1
Zdržel se hlasování: Ing. Jiří Santolík
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 501
v příloze tohoto zápisu.

16. Návrh na schválení rozpočto-
vého výhledu MČ Praha-Běchovice
na roky 2009–2013
Schválení rozpočtového výhledu je
povinností vyplývající z právní
úpravy, a rok před volbami je v pod-

statě rámcovou orientační záleži-
tostí.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 9 proti: 1 zdržel se: 2
Zdrželi se hlasování: Ing. Petr Kos
a Ing. Jiří Santolík
Proti hlasoval: Michal Jiřík
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 502
v příloze tohoto zápisu.

17. Návrh na změnu schváleného
rozpočtu MČ Praha-Běchovice
na rok 2009 ze dne 5. 1. 2009
Starosta informoval, že v hospoda-
ření MČ došlo ve 13. období roku
2008 k pohybům, ať již z důvodu po-
hybů smluvních vztahů, nebo
z čerpání prostředků na provoz.
Objektivnější přehled lze poskyt-
nout až po ukončení 13. období.
Tajemnice ÚMČ sdělila, že přepra-
cování rozpočtu probíhalo pod
metodickou pomocí MHMP.
Na dotaz Ing. Kosa, proč je půjčka
oddělena od výdajů, sdělila tajem-
nice ÚMČ, že to je právě jedno
z upozornění útvaru rozpočtu
MHMP, a na dotaz Michala Jiříka
čeho se půjčka týká, starosta od-
pověděl, že se jedná o bezúročnou
půjčku na Park Běchovice.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 1
Zdržel se hlasování: Ing. Jiří Santolík
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 503
v příloze tohoto zápisu.

18. Návrh na čerpání části prostředků
z rozpočtu MČ Praha-Běchovice
pro rok 2009 z OddPar 3319 - Ostatní
záležitostikulturynafinančnípříspěvky
na kulturní, sportovní a společenské
akce
Starosta požádal předsedu komise
pro výchovu a vzdělávání Františka
Pošmuru o krátké vysvětlení ná-
vrhu. František Pošmura sdělil, že
komise pro výchovu a vzdělávání
určila několik akcí, které by měla
zastřešovat a organizovat MČ. Zatím
je navrhováno k rozdělení
213 000 Kč pro potřeby MČ
a 47 000 Kč pro fyzické a právnické
osoby. Ještě bude na základě žá-
dostí podaných ve stanovené
lhůtě, kterých ÚMČ eviduje 12,
jednáno na příští komisi, a na příš-
tím ZMČ bude předložen návrh

na schválení poskytnutí příspěvků.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 2
Zdrželi se hlasování: Petr Požárek
a Michal Jiřík
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 504
v příloze tohoto zápisu.

19. Návrh na rozpočtovou změnu
MČ Praha-Běchovice – snížení ne-
investiční dotace příspěvkové
organizaci Centrum sociálních slu-
žeb Běchovice
Starosta informoval o neinvestiční
dotaci, kterou se podařilo CSS
Běchovice získat od MPSV ČR
ve výši 1 147 000 Kč a též připome-
nul předchozí ujednání s CSS
Běchovice, že o získanou dotaci jim
bude snížen přípěvek zřizovatele.
Navrhuje však snížit příspěvek CSS
pouze o 1 mil. Kč. Michal Jiřík se
dotázal na stav dluhu z hospoda-
ření CSS. Starosta sdělil, že
po zevrubné kontrole hospodaření
bylo dosaženo snížení dluhu na stá-
vajících asi 37 tis. Kč. Dluh byl
zčásti i chybným vedením účetnic-
tví.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 505
v příloze tohoto zápisu.

20. Návrh na schválení hospodář-
ského výsledku příspěvkové
organizace Základní škola a mateř-
ská škola Praha-Běchovice za rok
2008
Starosta požádal Mgr. Jaroslava
Svátka, aby tento bod představil za-
stupitelům. Ředitel seznámil ZMČ
s návrhem na přerozdělení hospo-
dářského výsledku z vedlejší
hospodářské činnosti.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 1
Zdržel se hlasování: Mgr. Jaroslav
Svátek
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 506
v příloze tohoto zápisu.

21. Návrh na souhlasné stanovisko
s návrhem územního plánu MHMP
Starosta informoval o návrhu změn
územního plánu hl. m. Prahy. Michal
Jiřík navrhuje, aby tento bod byl od-
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ložen až po projednání v příslušné
komisi. Ing. Jiří Santolík se dotá-
zal, zda se navrhované změny
dotýkají Běchovic, a jak moc po-
spíchá vydání stanoviska ZMČ
Praha-Běchovice. Starosta navrhuje
projednání souhlasu na dnešním
jednání. Michal Jiřík navrhuje pro-
jednat jeho protinávrh na stažení
bodu z programu.
Starosta přednesl protinávrh usne-
sení - tj. stažení bodu z programu.
Hlasování o protinávrhu
pro: 4 proti: 0 zdržel se: 8
Zdržel se hlasování: Ing. Jiří Santolík,
Mgr. Jaroslav Svátek, Ing. Petr Kos,
Ing. Antonín Kočí, Petr Požárek, Jiří
Klůna, Jan Skopal, Ing. Ondřej Martan
Protinávrh nebyl přijat - viz usnesení
č. 507 v příloze tohoto zápisu.
V 19.20 hod. byla vyhlášena technická
přestávka, ukončena byla v 19.40 hod.
Po technické přestávce starosta
jako předkladatel návrhu usnesení

č. 507/38/2009 na souhlasné stano-
visko s návrhem územního plánu
MHMP stáhl tento bod z programu
jednání do doby projednání komisí
pro rozvoj MČ, dopravu a výstavbu.

22. Návrh na vyvěšení tibetské
vlajky u příležitosti napadeníTibetu
Michal Jiřík navrhl, aby ZMČ uložilo
ÚMČ vyvěsit na budovu úřadu ti-
betskou vlajku.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 1
Zdržel se hlasování: František Pošmura
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 508
v příloze tohoto zápisu.

Různé:
• Starosta informoval o stavu odvo-
lání do územního rozhodnutí D1-511.
Dále informoval o občanské schůzce
v bývalé pizzerii v Běchovicích II v 18.30
hod., kde bude tato problematika pro-

jednávána, starosta se též zúčastní.
Dále sdělil, že výzva MHMP k doplnění
je s největší pravděpodobností neo-
právněná. Občané budou podrobně
informováni na veřejné schůzce.
• Paní Balíková vznesla dotaz
na Praha-Běchovice užívání pozemků
mezi Uhelnými sklady a Centrem 1,
zda jsou prodány nebo zda je využívá
pan Brtek. Starosta na dotaz sdělil, že
pan Brtek nemá s MČ žádnou
smlouvu, zmiňované pozemky jsou
zčásti prodány, zčásti jsou v nájmu
společnosti Starkon, která je užívá
jako zařízení staveniště. Paní Balíková
ovšem tvrdí, že pozemky užívá i na-
dále pan Brtek. Starosta opakovaně
sdělil, že nikoliv, písek na pozemku je
společnosti Starkon a ta jej potřebuje
ke stavbě. Pan Brtek má přesunuté
podnikání do Šestajovic, což je ostatně
i na zmiňované ceduli uvedeno.
Zasedání bylo prohlášeno za ukon-
čené v 19.48 hodin.
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Zápis z 39. mimořádného zasedání
Zastupitelstva MČ Praha-Běchovice
konaného dne 26. 3. 2009 v zasedací místnosti ÚMČ Praha-Běchovice, Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9

23. Kontrola účasti zastupitelů a ur-
čení ověřovatelů zápisu
39. zasedání ZMČ Praha-Běchovice
zahájil starosta MČ Ondřej Martan
dne 26. 3. 2009 v 19.00 hodin. Zkon-
statoval, že jednání bylo řádně
svoláno a vyhlášeno.
Starosta provedl kontrolu účasti za-
stupitelů:
přítomni: 11 - dle prezenční listiny -
viz příloha tohoto zápisu
omluveni: 2 - Petr Požárek, Ing. Jiří
Santolík
další přítomní: tajemnice ÚMČ
Mgr. Jitka Šnajdrová.
Starosta zkonstatoval, že při přítom-
nosti 11 zastupitelů je zastupitelstvo
usnášeníschopné.
Ověřovateli zápisu byli starostou ur-
čeni Mgr. Jaroslav Svátek, Miloš Jaroš.

24. Návrh na schválení programu
jednání 39. zasedání ZMČ
Starosta před návrhem programu
sdělil, že stahuje z programu bod
č. 4 a přednesl návrh usnesení.
Hlasování o protinávrhu
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Protinávrh byl přijat - viz usnesení

č. 509 v příloze tohoto zápisu.

25. Projednání a schválení zápisu
z 38. zasedání ZMČ
Starosta navrhl schválení zápisu
z 38. zasedání ZMČ a přednesl
návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 510
v příloze tohoto zápisu.

26. Návrh na podání námitek MČ
Praha-Běchovice k návrhu zásad
územního rozvoje HMP (ZÚR)
Starosta sdělil, že připomínky se-
stavovala komise pro rozvoj
městské části, dopravu a výstavbu
a dále vysvětlil, co je textová část
Zásad územního rozvoje, a že nej-
větší pozornost byla věnována
bodu G (pražský okruh). MČ s tímto
návrhem vyslovila velkou nespoko-
jenost tím, že podala odvolání
do územního rozhodnutí ke křižo-
vatce D511 na území Běchovic II.
Současné podmínky stavby jsou
pro MČ nepřijatelné z hlediska hy-
gienických a hlukových limitů.

Veškeré připomínky k návrhu zásad
jsou zakotveny v příloze č. 1 k usne-
sení. Starosta přečetl přílohu
k usnesení v jejím plném znění.
JUDr. Šubrtová z občanského sdru-
žení podotkla, že dle jejího názoru
jsou zásady územního rozvoje HMP
novým institutem, a jsou nadřazeny
územnímu plánu. Pokud je zájem
tyto věci ovlivnit, je třeba teď.
Pan Osvald se v této souvislosti do-
tazuje, jestli by bylo možné
od magistrátu monitorovat hlučnost
a prašnost. Starosta sdělil, že tento
problém projednával na MHMP
a bude řešen. Jiří Klůna žádá o krát-
kou technickou přestávku v jednání.

Technická přestávka byla zahájena
v 19.25 hod. a skončena byla
v 19.35 hod.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 1
Zdržel se hlasování: Mgr. Jaroslav
Svátek
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 511
v příloze tohoto zápisu.



27. Návrh na změnu programu 39.
ZMČ
Starosta navrhl změnu programu,
a to zařadit před bod o návrhu fi-
nancování stavby mateřské školy
návrh na vydání souhlasného sta-
noviska s návrhem územního plánu
HMP.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 7 proti: 3 zdržel se: 1
Proti: Ing. Petr Kos, Michal Jiřík, Miloš
Jaroš
Zdržel se hlasování: František Pošmura
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 512
v příloze tohoto zápisu.

28. Návrh na vydání souhlasného
stanoviska s návrhem územního
plánu HMP
Starosta upřesnil, že se jedná
o velké rozvojové území mezi Bě-
chovicemi II a Dubčí, a situace byla
projednávána již v září roku 2008.
K tomuto území nebyly při před-
chozích jednáních žádné námitky.
Starosta požádal přítomného před-
sedu komise pro rozvoj městské
části, dopravu a výstavbu Ing. Lubora
Horáka o stanovisko. Ing. Lubor
Horák dodá případné poznatky
písemně. Michal Jiřík není pře-
svědčen, že zastavovat všechny
zelené plochy je nejlepší, ale při-
kláněl by se k tomu, aby se
nehlasovalo nyní, ale až budou spl-
něny podmínky, které navrhovala
komise. Starosta zdůraznil, že tyto
podmínky jsou již zapracovány
v námitkách k ZÚR. Dále sděluje
k průjezdnosti v celé oblasti, že
území bude odděleno dálničním
převaděčem. Michal Jiřík upozornil
na stanovisko MČ Praha-Štěrbo-
holy, která nesouhlasí s napojením
na jejich komunikace a ptá se, jak
to tedy bude napojeno. Starosta
odpověděl, že dle jeho informací
dojde k napojení na štěrboholskou
radiálu dolnopočernickým sjez-
dem. Dále starosta opakovaně
upozornil, že toto téma bylo několi-
krát pečlivě probíráno a projednáno
jak na poradě, tak i na komisi.
Souhlasné stanovisko MČ bude
podmíněné požadavky komise.
JUDr. Šubrtová sdělila svůj názor,
že se jedná o stejnou problematiku
jako v námitkách ZÚR u rozvojo-
vého území a upozorňuje, že

rozvojové území má být těsně
za křižovatkou, ale zatím se neví
přesně kde. Martin Jech upozornil,
že pokud by teď došlo k vydání
souhlasu, může se stát, že si tímto
ztěžujeme situaci při následné
možnosti křižovatku posunout.
Starosta odpovídá, že předpokládá
nesouhlas Dubče, i když se územní
plán může kdykoliv změnit. V sou-
časnosti se jedná o studii územního
plánu tak, jak by to mělo vypadat.
Jiří Klůna navrhl tento bod stáh-
nout z programu, a vrátit se k němu
na příští poradě.
Starosta tento bod stahuje.

29. Návrh na výběr alternativy fi-
nancování dokončení stavby
Mateřská škola Běchovice
Starosta uvedl, že dokončení ma-
teřské školy je významnou
prioritou MČ. V této souvislosti
proběhlo na MHMP mnoho jednání
o financování a o harmonogramu
s cílem dosáhnout jejího řádného
otevření v plánovaném termínu. Mi-
chal Jiřík sdělil, že souhlasí
s rozhodnutím starosty půjčit si
formou hypotéky nebo půjčky.
Mgr. Jaroslav Svátek zdůrazňuje,
že stavba školky je velice nutná
a nezbytná, situace s umístěním
dětí je velice kritická. Vzhledem
k tomu, že již letos nebylo možné
pro nedostatek míst umístit 6 dětí
předškolního věku i když to ukládá
zákon, je nutné, aby nová školka
fungovala co nejdříve. Ing. Petr Kos
se ptá, jaká je garance, že MČ do-
stane zbývající část investic jako
dotaci. Starosta informoval, že
v současné době byl předán návrh
materiálu k projednání na RHMP
s návrhem na poskytnutí 18 mil. Kč
dotace, a dále jsou přislíbeny cca
2 mil. Kč z rezervy MHMP. Starosta
navrhl zastupitelstvu jmenovat pro
účel výběru nejvýhodnější nabídky
na poskytnutí úvěru výběrovou ko-
misi ve složení Jan Skopal, Jiří
Klůna, Michal Jiřík, Petr Požárek,
Mgr. Jaroslav Svátek, Martin Jech
a Ing. Ondřej Martan.
Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování:
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 513
v příloze tohoto zápisu.

Různé:
• JUDr. Šubrtová navrhuje, aby bylo
na webových stránkách MČ uvedeno
e-mailové spojení na zastupitele.
• Ervín Sedláček upozorňuje na in-
formaci uveřejněnou v Životě Běchovic
asi před 4 lety, že fekální kanalizace je
děravá na 400 místech. Od té doby
nemá jinou informaci. Starosta uvedl,
že tuto informaci slyší poprvé a ubez-
pečil, že bude prověřena a v případě
nutnosti řešena. Dále informoval, že
tento týden dostala MČ mimořádnou
dotaci na zvýšení kapacity stávající
čističky. Tímto zvýšením kapacity by
měl být odstraněn současný stop-stav
pro připojování nových domů, a situace
by tak mohla vydržet do zprovoznění
celopražské odpadní sítě.
• Na upozornění pana Sedláčka na
děravou kanalizaci reagoval z pléna
Ladislav Jiřík sdělením, že tyto infor-
mace o závadách byly uvedeny v ŽB,
ale pouze účelově, a dal je tam bývalý
starosta Ing. Jiří Santolík, aby zkom-
promitoval práci bývalé starostky
Zajacové za účelem získání hlasů vo-
ličů. Bydlí v Kuťatech a žádné průsaky
nikdy neviděl, kanalizace je čas
od času čištěna. Starosta opakoval, že
tato sdělení z minula nemůže posou-
dit, nicméně situace bude prověřena.
• Pan Sedláček uvedl, že díky
změně Života Běchovic na dvoumě-
síčník mu nebyl uveřejněn jeho celý
příspěvek. Starosta s politováním
zkonstatoval, že možnost uveřejňování
příspěvků občanů do tohoto časopisu
je omezena kapacitními limity, a není
možné uveřejňovat příliš rozsáhlé pří-
spěvky.
• Jiří Klůna spolu se starostou opa-
kovaně upozornili občany, že jsou
zprovozněny nové webové stránky
MČ, kde jsou veškeré informace velmi
aktuální. Dále starosta zdůraznil, že
ten kdo nemá doma internet, má mož-
nost přístupu zdarma na internet
v knihovně, kde je tato služba pro ob-
čany zavedena.
• Pan Sedláček vznesl dotaz, zda
nebudou na Českobrodské umístěny
váhy na vážení zátěže nákladních au-
tomobilů. Starosta sdělil, že tato
možnost byla projednávána jak se
správcem komunikace, tak i Policíí
ČR. Stacionární váhy není z technic-
kých důvodů kde umístit. V současné
době je však v jednání několik ná-
vrhů na opatření, která by mohla
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snížit průjezd těžkých nákladních au-
tomobilů. Do budoucna by měla
pomoci plánovaná přeložka 1/12
a převést dopravu z centra Běchovic.
Momentálně se snaží MČ omezit prů-
jezd nákladní dopravy alespoň v době

od 22.00 hod. do 6.00 hod. Správce
komunikace TSK vnímá Českobrod-
skou jako hlavní tepnu dopravy v této
oblasti, i proto není zatím v silách MČ
donutit správce komunikace k prove-
dení jakýchkoliv závažnějších oprav.

Provádějí se pouze opravy s nutností
malého omezení dopravy, tedy opravy
pouze nejnutnější.

Zasedání bylo prohlášeno za ukon-
čené v 20.27 hodin.
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Zápis z 40. mimořádného zasedání
Zastupitelstva MČ Praha-Běchovice
konaného dne 7. 4. 2009 v zasedací místnosti ÚMČ Praha-Běchovice, Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9

30. Kontrola účasti zastupitelů a ur-
čení ověřovatelů zápisu
40. zasedání ZMČ Praha-Běchovice
zahájil starosta MČ Ondřej Martan
dne 7. 4. 2009 v 19.03 hodin. Zkon-
statoval, že jednání bylo řádně
svoláno a vyhlášeno.
Starosta provedl kontrolu účasti za-
stupitelů:
přítomni: 9 - dle prezenční listiny - viz
příloha tohoto zápisu
omluveni: 2 - Jiří Klůna, Ing. Jiří
Santolík, Michal Jiřík, Ing. Petr Kos
další přítomní: Jana Šírová
Omluvena: Mgr. Jitka Šnajdrová.
Starosta zkonstatoval, že při přítom-
nosti 9 zastupitelů je zastupitelstvo
usnášeníschopné.
Ověřovateli zápisu byli starostou ur-
čeni Petr Požárek a Jan Skopal

31. Návrh na schválení programu
jednání 40. zasedání ZMČ
Starosta přednesl návrh usnesení.
Na dotaz Františka Pošmury proč
není předkládán ke schválení zápis
z 39. ZMČ starosta sděluje, že ještě
neproběhla zákonná lhůta zveřej-
nění na úřední desce, a tento bod
bude zařazen na další jednání ZMČ.
Hlasování
pro: 9 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 514
v příloze tohoto zápisu.

32. Návrh na provedení rozpočto-
vých změn MČ Praha-Běchovice
Starosta informoval, že se jedná
o rozpočtové změny, z nichž většina
se týká příjmů z MHMP, pouze je-
diná se týká výdajů na různé studie
a zaměření pro potřeby MČ.
Na dotaz Martina Jecha na konkre-
tizaci výdajů starosta zdůraznil, že
vše bylo projednáno na poradě za-
stupitelů, ale nicméně zopakoval,

že se jedná zejména o zaměření
domu č.p. 3, hřiště v Kuťatech, sa-
mostatnou studii na č.p. 3. apod.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 9 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 515
v příloze tohoto zápisu.

33. Návrh na vydání souhlasu s dě-
lením pozemku parc. č. 1290/1
v k. ú. Běchovice vlastníka AGT IN-
VEST, a. s.
Starosta informoval, že tento návrh
předkládá zastupitelstvu mimo-
řádně, a to z toho důvodu, že se jej
osobně týká, a chce se vyhnout ja-
kémukoliv podezření z podjatosti.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 2
Zdrželi se hlasování: Miloš Jaroš,
Ing. Ondřej Martan
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 516
v příloze tohoto zápisu.
V 18.31 hod. opustil jednací místnost
Ing. Antonín Kočí, nadále je přítomno
8 zastupitelů.

34. Návrh na uzavření smlouvy
o poskytnutí grantu z Revolvingo-
vého fondu Ministerstva životního
prostředí s ČR - Ministerstvem ži-
votního prostředí ČR a k návrhu
na rozpočtovou změnu MČ Praha-
Běchovice
V 18.31 hod. se vrátil do jednací míst-
nosti Ing. Antonín Kočí, nadále je
přítomno 9 zastupitelů.
Starosta vysvětlil, že se jedná
o smlouvu o poskytnutí dotace
a sdělil, že o této problematice již
byli zastupitelé informováni několi-
krát na poradách a na předchozích
ZMČ. MČ byla přidělena finanční do-
tace od MŽP na revitalizaci zeleně

MČ. František Pošmura navrhuje,
aby se zastupitelé dohodli, kdo
bude projekt pro MČ zajišťovat. Sta-
rosta upřesnil, že celý projekt
a dotace jsou úzce spojeny s ko-
munitním plánováním, a již v rámci
podmínek poskytnutí dotace byl
stanoven řídicí výbor projektu, kde
jsou zastoupeny společenské orga-
nizace z Běchovic, CSS Běchovice,
MČ a ZŠ. Tento výbor bude orga-
nizovat minimálně 3 akce týkající
se zeleně, při kterých by mělo
dojít k většímu zapojení občanů
Běchovic do koncipování zeleně.
Např. budou organizovány výsadby
stromů při příležitostech obou bě-
chovických běhů, v rámci vánočních
svátků proběhne zdobení živých
stromů nejspíše i spojené se sou-
těží, apod.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování o návrhu:
pro: 9 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 517
v příloze tohoto zápisu.

Zasedání bylo prohlášeno za ukon-
čené v 19.20 hodin.

info pro občany:

Na úřadě MČ Praha-Běchovice
již funguje služba Czechpoint!

Po, Stř:
8–11.30 hod. a 12.30–16.30 hod.

Pá:
8–11.30 hod.



Náš výlet začal srazem u místního
úřadu, jak jináč než v 16 hodin. Odjezd
se nám tentokrát trochu zpozdil, jelikož
jsme čekali na Tomáše, který stejnak
nedorazil. S mírným zpožděním jsme
se nakonec vydali na cestu. Ta probě-
hla v pořádku, ale tentokrát bez
pohádky, tak jsme si občas zazpívali.
Někteří z nás si četli a někteří si poví-
dali. Po příjezdu na chatu po obvyklém
rituálu, jako je rozdělení do oddílů, po-
kojů a vybalování, jsme se opět všichni
sešli v jídelně na večeři. Po večeři jsme
si chvíli hráli naše oblíbené hry
na prase, židlovanou a městečko
Palermo. Hodiny neúprosně ubíhaly,
a tak nás Marťas zahnala všechny
ve 22 hodin spát. Ráno, po výborné
sladké snídani, jsme se šli projít ven,
bylo tam krásné počasí. Nejstarší
„MAŘČATA“ šla vytipovat trasu na od-
polední stopovanou. Po oddílech jsme
se vystřídali a mohli si zastřílet
ze vzduchovek. Moc se nám to líbilo.
Po procházce jsme si chvilku odpoči-
nuli a pak hurá papat. Po výborném
obědě jsme si dali šlofíka. Když jsme
se vyspinkali, vydali jsme se na sto-
povanou, jejíž úkolem bylo projít cestu
po barevných fáborkách a přitom od-

povídat na otázky a vyluštit tajenku.
Ta zněla: PŘINESTE MARŤASOVI
TO, CO VÁM CESTOU CVRNKNE
DO NOSU. Tak někdo donesl větvičky
ze stromu a někdo zase mech, jiný
šišky. Myslím si, že nás to docela po-
bavilo. Potom jsme ještě venku blbli,
honili se a skákali, vždyť bylo pře-
krásné počasí. Po návratu do chaty
nás čekala malá oslava. Sebastian měl
totiž narozky. Popřáli jsme mu, dali
dárky a hobla. Pak jsme si společně
pochutnali na dobrotách, které pro nás
maminka Sebana připravila. Když
jsme se nasvačili a trochu odpočali,
dospělí pro nás vymysleli zábavnou
soutěž KUFR, která se kdysi vysílala
v televizi. A tak jsme hádali slova,
předměty, zvířátka a byla u toho
sranda. Před večeří jsme šli hodit spr-
chu a pak hurá na párky. Po večeři

nám Marťas zase vyprávěla jeden
ze svých strašidelných příběhů, a nám
už bylo jasné, co bude následovat. Byli
jsme však překvapeni, tentokrát naše
oblíbená noční bojovka nebyla
po zhasnuté chatě, ale šli jsme ven.
Po rozsvícených svíčkách jsme obešli
celou chatu. Báli jsme se, a tak nám
Marťas dovolila jít po dvojicích, ve-
doucí však museli jít sami. Všichni
jsme ji zvládli skvěle a bez slziček.
A pak už hajdy do pelíšku. Ráno jsme
ještě chvilku trávili venku, a protože
už nebylo tak hezky, zahráli jsme si pár
her ještě v jídelně. A pak už jen balení,
uklízení a papání, mimochodem bylo
výborné rizoto. Bagáž jsme naházeli
do vozíku a smutně čekali na autobus.
Další výlet už zase skončil. Při cestě
domů jsme si opět zazpívali, aby nám
cesta rychleji utekla. Výlet to byl moc
pěkný, a už se moc těšíme na další,
tentokrát „čarodějnický“.

Gába - vedoucí
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výlet

info pro občany:

Klub důchodců pořádá dne 9. června 2009 autobusový výlet do ZOO Dvůr Králové.
Přihlášky a informace u pí Zákostelské.
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Indoor triatlon neboli „triatlon
ve fitku“ je již úspěšně za námi.

Myslím, že úspěšný skutečně byl.
Na začátku byly obavy, jak to bude
probíhat, kolik se sejde závodníků, jak
se nám podaří zvládnout časový pro-
gram a udržet závodníky v tempu,
a jak bude vypadat spolupráce
v prostředí Holmes Place s trenéry
a managementem. Připravovali jsme
se na situace, které budeme muset
operativně řešit, a ujišťovali se v tom,
že to zvládneme, když už máme ta-
kové zkušenosti ze závodů venku.
Ale abychom se netvářili, že bylo
všechno perfektní, je třeba uznat dvě
drobné závady, a to ranní shon při pre-
zentaci s posunem startu o 15 minut,
a závěrečnou sumarizaci výsledků.
To jsou ale běžné problémy, které pot-
kávají i věhlasné a tradiční organizátory
podobných závodů. Hodina na pre-
zentaci, kterou jsme měli vzhledem
k otevírací době areálu CČM k dispo-
zici byla velmi málo, a soustavně
inovující se MS Office a jeho stále do-
konalejší verze Excelu, byly příčinou
druhého zdržení.

V 9.15 hodin ale bylo již všech 38
závodníků seřazeno podle plaveckých
časů a Indoor triatlon byl odstartován.
Plavání na 500 metrů všichni zvládli
bez problémů, někteří si zlepšili i svá
dosažená maxima a vykročili vstříc ob-

tížnějším disciplinám. Zatím co v ba-
zénu Holmes Place panoval relativní
klid a plavci se střídali v pravidelných
intervalech, nahoře v hlavní hale Hol-
mes Place se naplno rozběhly další
části triatlonu, a to cyklistika na cyk-
lotrenažeru a běh na běhátku. Porce,
které měli závodníci absolvovat sice
pro většinu nebyly nijak velké, ale
aspoň základní průpravu a zdatnost
vyžadovaly. Vzdálenost 15 km na tre-
nažeru s nastavenou zátěží 5 kg
na pedál lze možná přirovnat k hor-
ské prémii, protože zdolání této
vzdálenosti vyžadovalo soustavné
a intenzivní šlapání do pedálů bez

možnosti svezení se z kopce nebo
v závětří pelotonu, jak to bývá běžné
u cyklistických závodů na silnici. Však
také všichni závodníci bez rozdílu své
trikoty řádně propotili a osvědčili neje-
nom sílu a vytrvalost, která je
u triatlonu nezbytná. Potvrdili ale i psy-
chickou odolnost, která jim umožnila
šlapat v klidu do pedálů i (atd.) při sle-
dování velkoplošných obrazovek se
záznamem krásně zasněžené krajiny
a závodníků, kterým na rozdíl od sta-
cionárního kola cesta pod běžkami
krásně ubíhala.

Tím ale triatlon nekončí. Podobný
výkon museli závodníci zopakovat i na
běhátku. Se stacionárním kolem se
téměř všichni sportovci již setkali – při-
nejmenším jako děti na kolotočích, ale
běh na pohyblivém koberci byl pro ně-
které novou zkušeností. Upravit krok,
„přidávat plyn“ podle rychlosti nohou
a opět běžet celou trasu do sice velmi
mírného kopce, ale bez odpočinku
a zpestření, které v přírodě mohou na-
bídnout terénní nerovnosti. A navíc ta
krásná zima na obrazovkách. Ale
všichni závodníci i tuto část triatlonu čí-
tající 5 km běhu zdolali bez problémů.

Pro cyklistickou část bylo k dispo-
zici 6 stacionárních kol a pro běhání
rovněž 6 běhátek. Rozhodně to
i pro tato zařízení byl zátěžový test.
Dvanáct závodníků se tedy potýkalo
s předepsanými distancemi, a ostatní
fandili, odpočívali a probírali své spor-
tovní zkušenosti, tréninkové metody
i věci se sportem nesouvisející.

sport

Indoor triatlon



Všichni pak měli možnost po svém vý-
konu využít pro regeneraci bazén
a vířivku, a pokud jim zátěž triatlonu
nestačila, mohli si vyzkoušet posilo-
vací stroje, které jsou návštěvníkům
Holmes Place k dispozici.

Absolutním vítězem se stal Tomáš
Lauer z Cyklomax Rockmachine
v čase 45 minut před Jonášem Vojtě-
chem z pořádajícího oddílu TRI SKI
Horní Počernice. V kategorii žen vy-
hrála Světlana Lipárová z ŠK TRIAN
UNB Banská Bystrica v čase 53 minut
37 vteřin před Denisou Platilovou opět
z pořádajícího oddílu TRI SKI Horní
Počernice. V kategorii neregistrova-
ných triatlonistů vyhrál David Janda
časem 51 minut 33 vteřin, a v katego-
rii neregistrovaných žen Marcela
Karová v čase 1 hodina 12 minut
a 19 vteřin. Ceny vítězům předala zá-
stupkyně pořadatele Holmes Place
Jitka Rubešová. Všichni účastníci In-
door triatlonu se svou účastí
kvalifikovali do HP poháru v triatlonu
2009, který bude pokračovat
17. 5. 2009 již tradičním 5ublonem
v Horních Počernicích a 28. 6. 2009
triatlonem v Dolních Počernicích.

Výsledky, fotografie a další infor-
mace o závodech a pořadatelích je
možné nalézt na www.triskihp.tym.cz
a www.holmesplace.cz

Indoor triatlon nabídl sportovní
výkon jak registrovaným sportovcům,
kteří se pravidelně potkávají na triat-
lonových závodech, tak i sportovcům
z fitness center, kteří si chtěli vyzkou-
šet co obnáší zvládnout v krátkém
časovém úseku a s plným nasazením
tři různorodé sporty.Vzhledem k tomu,
že se nám společně s trenéry Holmes
Place podařilo závod organizačně
zvládnout a vytvořit prostředí bez
stresu a shonu, mohli se sportovci
soustředit pouze na své výkony. Sa-
mozřejmě nás zajímalo, jak se akce
líbila, takže v naší pořadatelské náplni
byla i komunikace se závodníky
a zájem o jejich názory. Jednoznačně
z nich vyplynulo, že i pro trénované
triatlonisty to nebyla procházka růžo-
vou zahradou, a byl to dobrý test před
nadcházející triatlonovou sezónou.

A hobby sportovci si cení výkonu,
který předvedli. Indoor triatlon byl
pro ně dobrou motivací ke sportov-
nímu výkonu a nová zkušenost.

A o to nám především šlo.
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Vážení čtenáři, jistě je mezi Vámi
spousta aktivních sportovců. Dovolu-
jeme si tímto pozvat Vás aktivní, ale
i Vás méně aktivní na námi připravo-
vaný orientační závod na horských
kolech. Jedná se o akci, která rozšíří
sportovní nabídku v našem regionu.
Závod bude využívat prostor Klánovic-
kého lesa a zázemí Klánovické
základní školy v ulici V soudním
v Praze-Klánovicích.

Startujeme v neděli 24. května
v 11. hodin, takže pokud si chcete
zasportovat či porovnat síly s přá-

teli, neváhejte, další informace mů-
žete najít na www.triprozdravi.cz.

A pro děti máme připravený dět-
ský program i spoustu cen, tak je
rozhodně nenechávejte doma!

Pořadatelem je občanské sdru-
žení Tři pro zdraví, váženými
partnery jsou ÚJEZD.net, železář-
ství Klánovice a svíčkárna Rodas.

Nebojte se a přijďte se zúčastnit!
V orientačních závodech navíc platí,
že ne vždy vyhrává fyzicky nejzdatnější!

Za OS Tři pro zdravíOndřej Kočí

Abychom Vám poskytovali infor-
mace přehlednější formou, rozhodli
jsme se naši rubriku rozdělit na dvě
části. Jedna Vás bude informovat
o dění ve fotbalovém oddíle, a druhá
se zaměří na zpravodajství a výsledky
našich zápasů.

Oddílové okénko
„O kom se ví a mluví, žije!“

V předešlém čísle ŽB jsem Vás
informoval o způsobu propagace na-
šeho fotbalového oddílu před širší
veřejností prostřednictvím oddílových
vlajek a odznaků.Tímto bych chtěl vy-
jádřit velký dík Petru Požárkovi, který
tuto akci plně financoval částkou pře-
vyšující 7 tisíc korun! Mnozí z Vás se
možná zeptají „Proč píše o penězích?“
K tomu je jednoduchá odpověď!
Bez peněz se dnes nedá dělat skoro
nic! Chceme fotbal dělat pro veřejnost,
zodpovědně, otevřeně, bez jakýchkoli
postranních úmyslů a osobního pro-
spěchu. Chceme nastupující generace
přivést k tomuto krásnému sportu,
a dát jim možnost sportovat v kolektivu
za podmínek, kdy působení dětí
v našem oddíle zásadně nezatíží fi-
nančně jejich rodiče. Ze strany Sokola
Běchovice našemu oddílu byla v loň-
ském roce poskytnuta finanční částka,
kterou můžeme čerpat pouze na nákup
materiálu v celkové hodnotě 10 tisíc

korun. Míče, dresy, kompresor, to jsou
další nemalé peníze od Petra Požárka.
Zimní liga na Loko Vltavínu a třikrát ha-
lový turnaj v Říčanech, tyto aktivity
byly hrazeny z příspěvků od rodičů.
Jak tedy vidíte, nehrajeme si na první
ligu, a přesto bychom bez těchto fi-
nančních injekcí jen stěží mohli tuto
sportovní činnost provozovat.

Lidí, firem a podnikatelů, kteří rádi
a s chutí investují do fotbalu, a ještě
k tomu na takové úrovni jako je náš
oddíl, nedopočítáme ani na prstech
jedné ruky. Proto si myslím, že je
od nás slušností takovým lidem podě-
kovat. Poděkovat za to, že nám
umožňují fungovat tak, jak fungujeme!

Výsledky mladých Sršňů
MINI PŘÍPRAVKA

Dne 29. 3. 2009 se mužstvo mini
přípravky zúčastnilo halového turnaje
v Říčanech. Naši soupeři ve skupině
byly: SOS Háje A, SK Slávia Praha,
FK Radošovice A.V dalších zápasech
jsme se utkali s FK Radošovice B
a ještě jednou s SK Radošovice A.

Turnaje se zúčastnili: Máťa a Terka
Kubátovi, Štěpi a Ondra Hanzálkovi,
Danda Straka, David Kopič, Jirka
Antoňů, Áda Bečvařík, Naty Jandusová
a Mára Podlaha.
Běchovičtí Sršni – SOS Háje A 0 :3
Běchovičtí Sršni – SK Slávia Praha 0 :6

sport

MTBO Klánovice 2009

Chceme Vás přehledněji informovat
oběchovickém fotbale!

sportovní nabídka:



ŽIVOT BĚCHOVIC 5-6/2009 � 11

Běchovičtí Sršni – SK Radošovice A 0 :1
Běchovičtí Sršni – SK Radošovice B 0 :5
Běchovičtí Sršni – SK Radošovice A 0 :2

Ze sportovního i společenského
hlediska bylo nedělní dopoledne na-
prosto dokonalé. Naši hráči, byť to byla
jejich první veřejná akce, se nezalekli
plné tribuny přihlížejících a na hřišti
zkušenějších protihráčů. Podali bo-
jovný výkon, za což si zaslouží
po právu velkou pochvalu. Velký dík
zaslouží trenér Luban Jandus, který
svěřence velmi dobře na turnaj připra-
vil. Kdo byl přítomen, musí uznat, že je
to člověk na svém místě! Rovněž tak
uznání patří rodinným příslušníkům
a fanouškům našich borců. Takovou
kulisu a atmosféru, jakou vytvořili
při našich zápasech nám mohli ostatní
jenom závidět!

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA
BĚCHOVIČTÍ SRŠNI – SK TŘEBO-
RADICE 2 : 3 (2 : 1)

Za naše mužstvo nastoupili: Kubín
M., Eliáš O., Tuček A., Sedláček M.,
Kadlec J., Holeček J., Kubátová T.,
Kubát M., Sviderski S., Šmída M., Vích
V., Vyšata O., Černý D.
Branky: Eliáš, Sedláček

Utkání bylo od začátku velmi vyrov-
nané. Hra se přelévala z jedné strany na
druhou. Ani jedna strana si nevypraco-
vala vyloženou brankovou šanci. V 7.
minutě nás ale hosté dokonale přehráli a
bylo to 0 : 1. Hostům najednou jako by
narostla křídla a byli takřka všude. Dalo

nám hodně námahy a práce ubránit se
jejich útočníkům. Po další velké šanci
hostů, kdy míč minul tyčku naší branky
snad o milimetry se hra pomalu vyrov-
nala, a přesunula do středu hřiště.

Za zmínku stojí vyložená gólová
šance Ondry Eliáše, který ke smůle na-
střelil brankáře.Poločas se pomalu chýlil
ke konci, a vše nasvědčovalo tomu, že
žádné překvapení již z naší strany ne-
přijde. Opak byl pravdou. Po krásné
kombinaci Eliáš–Sedláček, prvně jme-
novaný sám před brankou nedal tentokrát
brankáři šanci – 18. minuta 1 : 1. Ve 20.
minutě propukla další naše radost.
Po takřka totožné akci si role střelce kluci
vyměnili a Sedy nás dostal do vedení
2 : 1!!! Tak první poločas skončil.

Výsledek nám tentokrát vydržel jen
do třetí minuty druhého poločasu. Nej-
lepší hráč hostujícího týmu vzal
zodpovědnost do svých rukou. Z polo-
viny hřiště obehrál vše, co mu stálo
v cestě, a bylo vyrovnáno – 2 : 2. Od té
chvíle měli hosté nad naším mužstvem
nepatrně navrch. Rozhodující okamžik
zápasu nastal ve 42. minutě. Z pravé
strany se pokusil hostující hráč na-
centrovat před branku, a k údivu všech
se míč nepochopitelně stočil přes bez-
mocného Tondu do naší branky à la
padající list – 2 : 3!!! Jiskřičku naděje
aspoň na vyrovnání vykřesala těsně
před koncem zápasu Terka Kubátová,
která se neohroženě vydala k obdivu-
hodnému sólu skoro přes polovinu
hřiště. Ve finální fázi, ale již neměla
dostatek sil k razantnější přihrávce

před branku. Pak už se jen ozval zá-
věrečný hvizd rozhodčího.

Hodnocení: První mistrovské utkání
jsme odehráli velmi zodpovědně, s na-
sazením a s vůlí dosáhnout dobrého
výsledku. I když zápas nedopadl v náš
prospěch, vše jsme splnili. Byl to
opravdu velmi pohledný zápas plný
odhodlání a chuti zvítězit. Jen tak dál!

SOKOL KOLOVRATY - BĚCHOVIČTÍ
SRŠNI 14 : 0 (6 : 0)

V úterý 7. 4. jsme předehráli druhé
utkání jarní části soutěže na hřišti So-
kola Kolovraty. Nečekalo nás
jednoduché utkání. Kolovraty jsou v ta-
bulce na druhém místě, pouze
s jednou prohrou, a my jsme se chtěli
pokusit odehrát snad i vyrovnanou
partii.

To jsme si řekli po nedělním zá-
pase s Třeboradicemi. Pak ale přišla
pohroma! Jeden telefon za druhým
v pondělním podvečeru oznamoval
onemocnění pěti hráčů!!! Zápas jsme
museli odehrát, a jen jsme se stracho-
vali, zda vůbec někdo přijde. V úterý
před odjezdem jsme napočítali
7 hráčů. Sedm statečných hráčů, kteří
dnes na hřišti nechali všechny síly,
a skutečně bojovali srdcem! V poli
nám jeden hráč chyběl, a o střídání
jsme si mohli nechat jenom zdát.
Druhý poločas jsme již neměli síly
vzdorovat! Konečný výsledek, ač se
zdá jako naprostý debakl, byl pro nás
za dané situace přijatelný. Podle papí-
rových předpokladů jsme očekávali
poměrně vyšší dvojciferný výsledek!
Není možné všechny nepochválit!
Když budeme v dalších zápasech bo-
jovat s takovýmto nasazením, budeme
zaručeně úspěšní.
Hráči:Šmída M., Sedláček M., Kubát M.,
Vích V., Kubátová T., Eliáš O., Vyšata O.

Hodnocení: Dnes velmi krátce, ale
doufám, že výstižně. Všichni zúčast-
nění podali excelentní výkon, před
kterým nezbývá nic jiného než smek-
nout!

Milan Štěpán

inzerce:

POKLÁDKA ZÁMKOVÉ DLAŽBY

A DROBNÉ ZEDNICKÉ PRÁCE.

Tel. 776 015 558



Pozitivní efekt pročištění organismu
znali lidé už před více než dvěma tisíci
lety. Tehdy nebyly žádné průmyslové
zplodiny, auta, a ani se nepoužívaly
chemikálie při přípravě pokrmů. Dnešní
moderní styl bohužel přispívá k prů-
běžnému usazování toxických látek v
našem organismu. Z toho vyplývá také
řada civilizačních nemocí se všemi je-
jich následky.

Detoxikace je proces, při kterém se
tělo postupně zbavuje škodlivých látek
z těla.

Při samotném procesu, který by měl
trvat nejméně 3 – 4 týdny, je třeba vypít
alespoň 2,5 l tekutin (např. čistá voda,
neslazený bylinný čaj, občas mine-
rálku). Odchod toxinů z těla může být
zpočátku provázen nepříjemnými po-
city, zvýšenou únavou či zhoršenou
kvalitou pleti, zvýšenou teplotou těla,
které během několika dní odezní.

K pročištění organismu lze použít
např. ostropestřec mariánský (ze-
jména k pročištění a posílení funkce
jater), kořen smetanky lékařské (od-
vádění odpadních látek z jater
a žlučníku, likvidace toxinů v ledvi-
nách), květenství jetele lučního (očista
střevního traktu a krevního řečiště), lo-
puch větší (obsahuje inulin, snižuje
hladinu cholesterolu a tuků v krvi),
chlorella (sladkovodní řasa s bohatým
zdrojem chlorofylu a enzymů, váže
těžké kovy), česnek (působí jako pří-
rodní antibiotikum, účinek protivirový,
protibakteriální a protiplísňový), yucca
(obsah saponinů, rozpouštějí usaze-
niny na střevních stěnách, vážou
přebytečné tuky v krvi a pročištění cév),
aloe vera (obsahuje 140 prospěšných
látek, napomáhají ke zlepšení stavu
buněčných stěn, podpora trávení díky
enzymům a imunity a mnoho dalších).

Přestože detoxikační kůra prospěje
každému, obzvlášť by se na ni měli za-
měřit lidé, kteří užívají dlouhodobě
antibiotika nebo léky, včetně hormonální
antikoncepce, kuřáci, lidé žijící trvale
ve znečištěném prostředí (v blízkosti
rušných silnic, práce s radioaktivním
materiálem a jiné), ženy plánující početí,
při pravidelné konzumaci kávy, alkoholu
a nezdravé stravy (fast foodová strava,
smažená a energeticky bohatá strava),
lidé s problémy kloubů atd.

Tělesná detoxikace přispívá k pev-
nému zdraví, pohodě a vitalitě těla,
k podpoře imunitního systému, zdra-
vějšímu fungování těla a zlepšení
psychiky, nálady a dobré kondici
a zdraví. Doporučuje se kdykoliv
během roku, nejlépe na jaře a na pod-
zim, ale vždy s ohledem na aktuální
stav těla (např. ne při nemoci a oslabení
organismu).

Neděle 3. 5. 2009, od 14.00
MÁJOVÁ VESELICE V PARKU
KC BESEDA

Pondělí 4. 5. 2009, 19.30
KINO – MLČENÍ LORNY
Belgie, Velká Británie, Francie, Itálie,
2008, 105 minut, drama.

Úterý 5. 5. 2009, 18.00
VERNISÁŽ VÝSTAVY LUBOMÍRA
STIBURKA: DUOFOTO - KRAJINY
A AKTY

Středa 6. 5. 2009, 9.00 –11.30
KURSY UMĚLECKÝCH ŘEMESEL
A VÝTVARNÝCH TECHNIK
MRAMOROVÁNÍ – speciální technika,
speciální hobby barvy, v ceně svíčka,
květináč a hedvábná toaletní taštička.
Cena 180 Kč. Lektorka Andrea Jano-
tová. Přihlášky na tel. 720 569 245.

Středa 6. 5. 2009 19.30
KINO – VÍTEJTE V KLDR
ČR, 2008. Režie: L. Jablonská.V roce
2008, podruhé od roku 1989, vstou-
pila do KLDR česká turistická skupina.

Je pro ně zájezd vzpomínkou na mládí
prožité v komunismu, adrenalinovým
zážitkem nebo neobvyklým způsobem
utrácení peněz?

Pátek 8. 5. 2009, 19.00
KONCERT – UNTOUCHABLE SHA-
DOWS A HOSTÉ
Koncert žánrově nezařaditelné mladé
kapely vzniklé v r. 2006 spojením
kapel AdHoc a Mimovchodem
(více na www.u-shadows.wz.cz).

Neděle 10. 5. 2009, 15.30
DEN MATEK S MC
Mateřské centrum Klánovice–Šesta-
jovice zve na Den matek s MC. Info
na tel. 604 315 231.

Pondělí 11. 5. 2009, 19.30
KINO – LÍBAŠ JAKO BŮH
ČR, 2009, 110 minut, komedie,
od 15 let.
Režie: Marie Poledňáková. Hlavní hr-
dinkou filmu je středoškolská
profesorka, která řeší prekérní situace
v práci i doma, kde žije s bývalým
manželem, úspěšným spisovatelem.

Středa 13. 5. 2009, 10.00
DĚTSKÉ DIVADLO – KAŠPÁRKOVY
POHÁDKY
Pohádky jsou hrány v kulisách živě
s velkými loutkami, a jsou doprová-
zené písničkami s hudbou živou
a playbackem. Loutky a scény jsou na-
vržené a vyrobené profesionálními
výtvarníky. Vstupné: 40 Kč/os.

Čtvrtek 14. 5. 2009, 19.30
KINO – VÉVODKYNĚ
Francie, Velká Británie, Itálie, 2008,
drama, historický, 110 minut. Režie:
Saul Ding. Hrají: Keira Knightley, Ralph
Fiennes. Snímek nás přenese
do 18. století a přiblíží nám příběh
šlechtičny Georgiany, praprapratetičky
princezny Diany.

Pátek 15. 5. 2009, 19.00
KONCERT – BLUE EFFECT
A RADIM HLADÍK
27. listopadu 1968 měla kapela Blue
Effect koncertní premiéru v Music
F Clubu na Smíchově. 22. prosince
pak triumfální vystoupení v Lucerně
na 2. Čs. beatovém festivalu. Blue Ef-

kultura:

zdraví
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Noc s Andersenem

fect byl vyhlášen objevem roku a ka-
pelou sezóny, Radim Hladík
hudebníkem sezóny. Slunečný hrob,
první hit skupiny skladbou sezóny.
Kompletní historie kapely je složitá
a spletitá. Členové přicházejí a odchá-
zejí. Jediným členem, který hraje
s kapelou dodnes je Radim Hladík.Vy-
nikající kytarista. Vstupné: 170 Kč.

Sobota 16. 5. 2009, 14.00 – 17.00
KURSY UMĚLECKÝCH ŘEMESEL
A VÝTVARNÝCH TECHNIK
MALBA NA HEDVÁBÍ – různé tech-
niky, v ceně šátek, šál a pouzdro
na brýle. Cena 300 Kč.
Lektorka Andrea Janotová. Počet míst
omezen. Přihlášky na tel. 720 569 245.

Neděle 17. 5. 2009, 16.00
KINO – POHÁDKY NA DOBROU NOC
USA, 2008, rodinná komedie, dabing,
dobrodružná komedie, ve které se
život hotelového zaměstnance jednou
pro vždy změní, když pohádky na dob-
rou noc, které vypráví své neteři
a synovci, začnou záhadně ožívat.
Vstupné 65 Kč.

Pondělí 18. 5. 2009, 16.30
INTERNÍ KONCERT ZUŠ,
pracoviště Újezd nad Lesy

Čtvrtek 21. 5. 2009, 19.30
KINO – EL PASO
ČR, 2008,110 minut, drama, přístupný.
Režie: Zdeněk Tyc. Hrají: Irena Hor-
váthová, Linda Rybová, David Prachař,
Igor Chmela. „El paso“ inspirováno
skutečným osudem romské vdovy,
matky devíti dětí, zavede diváka
do kotle vášní, emocí a živelnosti.

Sobota 23. 5. 2009, 19.30
GRAMOTÉKA
O hudbu blízkou svému srdci se
s námi tentokrát podělí harmonikář
klánovického Bluesklanu Jan Miler.
Zvolil si téma Miles Davis & spol.
a bude pro nás všechny překvapením,
kam až nás jeho encyklopedické hu-
dební znalosti zavedou.

Neděle 24. 5. 2009, 17.00
KONCERT
PETRA ŠANY ŠANCLOVÁ
Příjemné odpoledne s multiinstrumen-
talistkou Šany, která se po účinkování

v Redlově kapele Každý den jinak vy-
dala na sólovou koncertní cestu, a tak
nás nyní překvapí svým osobitým sty-
lem plným „šanclonů“. Vstupné 79 Kč.
.
Pondělí 25. 5. 2009, 19.30
KINO – KDOPAK BY SE VLKA BÁL
ČR, 2008, 90 minut, romantické drama,
přístupné. Režie: Maria Procházková.
Hrají:DorotkaDědková, JitkaČvančarová,
Pavel Řezníček. Film pro dospělé, který
mohou vidět s dětmi, vyprávěn pohle-
dem šestileté holčičky.

Čtvrtek 28. 5. 2009, 19.30
KINO – DUEL FROST/NIXON
USA, 2008, 122 minut, drama, od 12 let.
Režie: Ron Howard. Hrají: Frank Lan-
gella, Michael Sheen, Sam Rockwell.
Na jedné straně bývalý americký prezi-
dent Richard Nixon, na straně druhé
populární televizní moderátor David
Frost. Jejich rozhovor byl napínavý jako
ten nejprestižnější boxerský zápas a měl
i stejný cíl – udělit tomu druhému smrtící
K.O.Jeden z nejlepších filmů roku 2008.

Více na www.klanovickeforum.cz,
nebo na tel. 604 288 076.
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Jsme malá knihovna. Společně s MČ
a se ZŠ, která má přibližně 170 dětí, už
po čtvrté společně slavíme Noc s An-
dersenem. Nocovali jsme ve škole i v kni-
hovně. Knihovnou prošlo, a po pěti
skupinách absolvovalo připravený pro-
gram, 100 dětí už od 16. hodiny (od MŠ
po 6. tř.). 18 dětí z 9. a 8. tř. bylo po-
mocníky dospělých. Ondřej Sekora by
měl určitě radost. Knihovna se hemžila

malými omašličkovanými mravenci.
Ve škole si děti vyrobily za pomoci uči-
telů puntíkované mašle na krk. V kni-
hovně hledaly úkoly mezi knihami, sou-
těžily a četly. Zkrátka pilní jako Ferda
a zábavní jako Pytlík. Největší úspěch
měl vyřazovací kviz, jako každý rok
(letos Ferda a jeho kamarádi.) Ve ško-
le zase očekávaná noční „bojovka“.
Mám radost, že do knihovny přišlo opět

tolik dětí.Ve škole
s dětmi spalo 8
pedagogů. V kni-
hovně 1 knihovni-
ce a 1 pracovnice
ÚMČ a 1 učitelka.
Knihovna je totiž
opravdu malá.

Celkem do statistiky: 100 dětí, 18 dět-
ských pomocníků, 11 dospělých + 1 ku-
chařka (buchty). Letos jsme zasadili
čtvrtý pohádkovník, který věnoval míst-
ní zahradník. Stromů není nikdy dost!

V sobotu v 8 hodin ráno jsme se
všichni sešli u prvního Andersenovníku,
který je před knihovnou – růžová saku-
ra. Letos ještě nekvete, přesto věříme,
že nám splní všechna naše přání a za
rok se opět sejdeme s Andersenem.

Tato akce se pomalu stává v naší obci
pěknou tradicí. Už proto, že je každý rok
o něco více starších dětských pomocníků.

Zdravím všechny, kteří věnují svůj
volný čas dětem.

Knihovnice z Prahy-Běchovic,
Věra Santolíková

knihovna:

inzerce:



Milí spoluobčané,

občanské sdružení „Zdravé životní
prostředí“ v březnových dnech uspo-
řádalo podpisovou akci, které se mno-
zí z Vás aktivně zúčastnili. O co se jed-
nalo? V současné době se připravuje
nový územní plán hl. města Prahy
na příští roky. První fáze příprav se jme-
nuje: ZÁSADY ÚZEMNÍHO ROZVOJE
hl. m. PRAHY.Tento dokument je dost
zásadní – zahrnuje všechny podstat-
né plány na budoucí rozvoj celé Prahy,
a všem Pražanům byla dána možnost
se k němu vyjádřit cestou připomínek.
Akce bohužel měla ze strany praž-
ského magistrátu minimální propaga-
ci, a tak jsme se o této možnosti do-
zvěděli až na poslední chvíli. Připra-
vovaný dokument jsme rychle nastu-
dovali a připravili k němu připomínky,
týkající se Běchovic a jejich bezpro-
středního okolí.

Zahrnuli jsme tato témata: body
1 až 9 z našeho letáčku.

Aby připomínky občanů měly váhu,
bylo nutné obstarat pod ně 500 pod-
pisů, na což nám zbýval jediný týden.
Výsledek nás však velice mile pře-
kvapil. Díky aktivní pomoci mnoha
z Vás, se pod naše připomínky během
týdne podepsalo celkem 849 Pražanů,
v prvé řadě samozřejmě z Běchovic.
Děkujeme všem, kdož pomáhali. Veli-
ký dík patří zejména panu Jiřímu
Osvaldovi a jeho paní, kteří na svých
moto-koloběžkách navštívili veliké
množství spoluobčanů a získali nejví-
ce podpisů. Rovněž děkujeme všem,
kdož pomáhali tvořit a tisknout důleži-
té písemnosti a letáky, v nichž projevi-
la svou profesionalitu JUDr. Petra Šu-
brtová. Připomínky s Vašimi podpisy
byly v pořádku a včas podány na Ma-
gistrát hl. m. Prahy, a teď nezbývá než
čekat, nakolik budou příslušnými or-
gány města vzaty na vědomí. Přejeme
si, aby naše energie do akce vložená
nevyšla vniveč, a aby přinesla dobré
ovoce jako některé akce vykonané
občanským sdružením v minulosti
(např. úspěšné zabránění výstavbě
haly SETTO).

S přáním zdravého životního
prostředí v Běchovicích

Božena Balíková,
předsedkyně OS ZŽP

z dopisu občanů:
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2. pokračování z dopisu občana:
Požádal jsem o změření prašnosti,

hluku a množství zplodin u Česko-
brodské a přiložil tento doklad k žádosti
o dotaci na vybudování cyklostezky
od východního okraje Běchovic 1
k Blatovské čističce. Náš senátor
Tomáš Kladívko podporuje budování
cyklostezek, a ve svém předvolebním
letáčku píše: „Na kole by se měl každý
dostat na kterékoliv místo v Praze."
Klánovický les je také v Praze. Dopo-
ručuji jednat s naším senátorem o naší
cyklostezce a požádat ho o podporu.
Lze s ním jednat na jeho pravidelných
senátorských pondělcích od 15 hodin
v Jandově ulici č. 4, 1. patro. Proč do-
klad o zplodinách, a proč jednat se
senátorem? V případě, že se cyklos-
tezka bude dělat na pravém břehu
Běchovického potoka, je třeba stáva-
jící a nevyhovující lávku rozšířit
minimálně na trojnásobek. Cyklostezka
by měla být širší než chodník z Kuťat –
Ke třem mostům. Pokud bude mít as-
faltový povrch, měla by být namalovaná
středem bílá čára. Jedna strana pro
cyklisty, druhá pro pěší. Na takovou
stavbu je zapotřebí sehnat větší pe-
níze. V prostoru budoucí stezky je dost
čilý provoz. Jezdím tam na kole, někdy
jdu pěšky. Potkávám tam lidi s pejsky,
s kočárky a cyklisty. Na jaře a na pod-
zim rozbředlost půdy provoz silně
omezí. Nová stezka naopak turistickou
sezonu příjemně prodlouží.

Myslím, že by každý, koho napadne
jakékoliv vylepšení naší obce, měl svůj
nápad zveřejnit. Nejlepší návrhy je
třeba realizovat. Všichni chceme žít
v hezkém prostředí. Je nutné také po-
ukázat na to, co je u nás špatné.
Pokusím se o to. V říjnu jsem upozor-
nil na šachtu fekální kanalizace,
na které chybí poklop. Je v prostoru,
kde protéká Rokytka pod mostem
Českobrodské. Pan starosta vysvětlil,
že se na tuto šachtu dá poklop
z umělé hmoty. Je únor, a poklop
na šachtě ještě není. Vytknout mu to
nelze, protože neudal termín, do kdy
jej tam nechá dát. Podobné je to u čiš-
tění zdejších potoků. Ve zpravodaji se
píše: „potoky se budou pravidelně čis-
tit", to je poloinformace. Pravidelně to
může být každý rok nebo také kaž-
dých padesát let. Sdělte nám, jak

dlouhé budou intervaly čištění a kon-
krétně datum, kdy bude který potok
čištěn.Také nás zajímá, jak bude čištěn
Říčanský potok, když je plný křovisek.

V Újezdě nad Lesy probíhá rozsá-
hlá výstavba obytných domů. To je
další voda navíc do Běchovického po-
toka, a doposud nejsme seznámeni
s protipovodňovým opatřením.

Fekální kanalizace
V jednom čísle zpravodaje byla in-

formace, že naše fekální kanalizace je
děravá jako řešeto. Při záplavách v
roce 2002 vytekly fekálie z kanalizace
lidem na pozemky v prostoru jihozá-
padního okraje Běchovic 1. Členové
vynucené komise konstatovali, že zá-
vada je velká, ale nápravu nezařídili.
Dnes je do této části svedená kanali-
zace z nově postavených činžovních
domů. V době záplavy jsem se na za-
plavené louce podíval do fekální
šachty. Viděl jsem hladinu vody v
šachtě a hladinu vody na louce ve
stejné úrovni. Fekální kanalizace je
skutečně děravá. V našem zpravodaji
jsem se nedočetl, že by se opravovala.
Vážení zastupitelé, sdělte nám, v jakém
stavu se kanalizace nachází dnes.

V naší obci je plynovod, vodovod,
v zemi elektrokabely a telefonní kabely.
Vše je v pořádku. Práce byla prove-
dena kvalitně, a byl kvalitní stavební
dozor. U fekální kanalizace a dešťové
kanalizace v Běchovicích 2 tomu bylo
naopak. Na těchto stavbách totálně se-
lhal stavební dozor. Proto se musí
opravit a platit peníze, které se mohly
ušetřit. Zveřejněte ve zpravodaji firmu,
která dělala chodník z Kuťat – Ke třem
mostům a také, kdo dělal stavební
dozor. Pod mostem je nosná betonová
část nad břehem potoka. Z asfaltové
části chodníku na betonovou se měl
udělat náhlejší náběh pro lepší průjezd
kočárků. Pod asfaltem není podkladový
beton. Kvalitu práce na chodníku po-
známe tak za dva roky. Zda se nebude
propadat, zda se nebudou dělat boule,
a jak budou držet obrubníky. Pro další
stavby doporučuji používat místní firmy
a místní stavební odborníky pro sta-
vební dozor. Jedině tak máme záruku
kvalitně provedené práce.

Ervín Sedláček



… Otázku, kterou slýchám v po-
slední době čím dál častěji.
Chápu, že rodiče všech malých
dětí mají obavu o možnost umís-
tění své ratolesti do mateřské
školky. Letošní rok byl doopravdy
kritický – do současné mateřské
školky v budově ZŠ se hlásilo

26 dětí, přijato mohlo být pouze
5. Z toho plyne, že požadavky dal-
ších 21 rodin nemohly být
uspokojeny a 21 rodin tedy bylo
nuceno řešit svou situaci jinak.

Jako starosta si plně uvědomuji
vážnost situace. Veškeré úsilí ve-
dení MČ proto směřuje k získání

dostatku finančních prostředků
pro včasné dokončení stavby
a realizaci otevření v měsíci září
resp. říjnu. Tyto termíny stále
platí.

Ing. Ondřej Martan
starosta
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reakce starosty

Vážený pane
Sedláčku,

v úvodu své druhé části dopisu zmi-
ňujete nevyhovující podmínky bydlení
u Českobrodské ulice. Faktem je, že
by se měla měřit prašnost, hluk a
množství zplodin. S Vaším názorem
nelze vést polemiku. Je to tak. V sou-
časné době probíhá jednání
s magistrátem hlavního města o za-
mezení průjezdu nejtěžší nákladní
dopravy centrem MČ Praha-
Běchovice. Spolu s tímto jednáním
jsme vyzvali Prahu k provedení mě-
ření prašnosti a hluku na vytipovaných
místech v prostoru zejména Běchovic
1. Jednání jsou zdlouhavá a složitá.
Českobrodská ulice je jednou z páteř-
ních komunikací vedoucích směrem
na Kolín, a každé její omezení vyvo-
lává problémy v jiných městských
částech a obcích.

S panem senátorem Kladívkem
jsme o této problematice samozřejmě
hovořili. Pan senátor velice podporuje
vznik nových cyklostezek a věřím
tomu, že projekt na jejich vznik v MČ
Praha-Běchovice podpoří. V Běchovi-
cích je však vznik většiny cyklotras
spjat s dalšími – většími projekty. Cyk-
lostezka směrem do Újezda n. Lesy je
přímo navázána na stavbu a realizaci
železničního koridoru Běchovice –
Úvaly. Ten je v současné době poza-
staven. Cyklostezka směrem
na Dubeč je navázána na výstavbu
přeložky 1/12. U té zatím není vydáno
územní rozhodnutí. Všechny ostatní
projekty by měly dospět k realizaci
do roku 2011. Jedná se zejména
o kvalitnější spojení Běchovic s Hor-
ními Počernicemi a Kolodějemi.

Jak jsem již napsal v několika pře-
dešlých číslech ŽB, uvítám každého,
kdo by se chtěl podílet na smyslupl-
ném utváření životního prostředí
v naší městské části, ať už je to pří-
mou fyzickou prací, a nebo i věcnými
připomínkami.

Vaše připomínky považuji za věcné
a děkuji za ně. V případě konkrétních
opatření mohu sdělit, že kanalizační
šachta je již zakryta. Termíny čištění
potoků jsou stanoveny na začátek
druhé poloviny roku 2009 s opaková-
ním nejdéle jednou za pět let.
Říčanský potok byl doposud vyčištěn
od Českobrodské ulice po soutok
s Rokytkou. Další čištění Říčanky
budou následovat, nejsem však mo-
mentálně schopen sdělit přesné
termíny provedení těchto prací. MČ
Praha-Běchovice není zadavatelem
ani tím, kdo tyto práce provádí. Jsme
žadatelem o provedení čištění a o čiš-
tění je zažádáno.

Projektová dokumentace k protipo-
vodňovým opatřením je v současné
době zpracovávána, a vzhledem k slo-
žitosti řešení se dá očekávat první
výstup v září 2009.

K fekální kanalizaci
Na březnovém zasedání ZMČ

Praha-Běchovice jste vystoupil se
svými připomínkami. Uvedl jste, že
v některém z předešlých čísel ŽB
byla sdělena občanům informace
o katastrofálním stavu kanalizační
sítě v Běchovicích. V nastalé diskusi
pak vyplynula informace o pravděpo-
dobné účelovosti tohoto sdělení
a o jeho stáří (již více než čtyři roky).
Já osobně nejsem schopen posoudit
aktuální stav kanalizace v Běchovi-

cích. Připomínka byla postoupena
správci kanalizační sítě – PVK s žá-
dostí o vydání stanoviska.

Do současné chvíle jsme žádné
vyjádření neobdrželi. Vydané stano-
visko bude volně dostupné na Úřadě
MČ Praha-Běchovice, a není vylou-
čeno, že bude i otištěno v ŽB.

Závěrem bych rád přidal komentář
ke kvalitě provedených prací u někte-
rých uskutečněných investic. MČ
Praha-Běchovice dostává ročně pří-
děl peněz pro investice ze dvou
zdrojů. Přímý zdroj, převádějící fi-
nance na účty MČ se jmenuje
zastupitelstvo (rada) hl. města Prahy
(ZHMP) – prostřednictvím účelových
investičních dotací. U těchto peněz
má MČ možnost ovlivnit kvalitu pro-
vedených prací, i výběr zhotovitele,
a tak i činí.

Druhý zdroj se jmenuje odbor měst-
ského investora. Odtud odcházejí
peníze zejména na technickou vyba-
venost městských částí. Tyto peníze
Běchovice fyzicky nedostanou.
Běchovice jsou „pouze“ příjemcem
provedeného díla (např. spojovací
chodníček Kuťata – Ke Třem mostům)
a nemají možnost zásadně ovlivnit
kvalitu a charakter provedené stavby.

V současné době MČ Praha-
Běchovice investuje veškeré získané
prostředky od ZHMP do stavby ma-
teřské školy. Dle harmonogramu by
tato stavba měla být letos dokon-
čena, a od příštího roku bychom se
měli začít věnovat jiným rozmanitěj-
ším aktivitám. Věřím, že budeme
schopni dokončit vše, co bylo v pře-
dešlé době započato.

Ing. Ondřej Martan
starosta

Jak je to s tou naší školkou?



o. s. Neposeda a RC KOLOBĚŽKA

Program na květen 2009
„přijďte si k nám pohrát a pobavit se“

Centrum sociálních služeb Běchovice a o. s. Neposeda
společně pořádají

DEN SENIORŮ
A AKCI ZEMĚTŘESENÍ 2009

dne 16. 5. od 14 –17 hodin
Přijďte se pobavit příjemnou hudbou

a dozvědět se co se na Praze 21 děje!
Na programu bude hudba, divadlo
a prezentace spolků z Prahy 21

PORSE
poradenský servis
Ocitli jste se v situaci, ve které
nevíte jak dál? Potřebujete pod-
poru, informace či radu?
Obraťte se na poradenský servis,
který se zaměřuje na (počáteční)
pomoc a podporu v nepříznivé ži-
votní situaci, kterou se snaží
zlepšit či stabilizovat.

Pomůžeme Vám:
- se zorientováním se v aktuální si-

tuaci a společně vymyslet, co
dále dělat

- s hledáním zaměstnání, s ujasně-
ním si směru svého budoucího
povolání

- s přechodem z rodičovské dovolené
do zaměstnání

- s právním problémem (občanským,
rodinným, pracovním a trestním)

- s obstaráním osobních záležitostí
(sepsání žádosti, doprovod do in-
stituce aj.)

- s Vaším dotazem.
Poradíme Vám:
- jak a jaké služby a aktivity můžete

v Praze 21 a okolí využívat
- co k tomu potřebujete
- jakou pomoc můžete získat

od státu - sociální dávky (např. po-
rodné, přídavek na dítě, rodičovský
příspěvek, pomoc v hmotné nouzi).

Služba je tedy pro všechny ty, kteří se
ocitli v takové situaci, jenž je vychýlila
z jejich běžného života, potřebují
a chtějí pomoci, a mají trvalý pobyt
na území hl.m.Prahy.Poskytována je
bezplatně a i anonymně.
Kontaktovat nás můžete na tel. č.
739 491 633, e-mailem na adrese
vera@neposeda.org
Pokud nemáte přístup k telefonu
ani k internetu, najdete nás:
PONDĚLÍ 9.30 – 11.30 hod.
na adrese ÚMČ Praha-Klánovice,
U Besedy 300, Praha-Klánovice
ÚTERÝ 14.30 – 16.30 hod.
na adrese Českobrodská 516 (vedle
samoobsluhy), Praha-Běchovice
STŘEDA 11.00 – 15.00 hod.
na adrese Středisko osobní hygieny,
Živonínská 1630,
Praha-Újezd nad Lesy.

Za poradenský servis PORSE
Věra Jílková

Klub pro rodiče s dětmi
(STŘEDA 10–12 hodin)
Pravidelná středeční herna pro děti
a rodiče na rodičovské dovolené.
Hrajeme si, zpíváme si, kreslíme si
a je nám spolu dobře. Zveme Vás,
přijďte si také pohrát a popovídat.

Hudební škola YAMAHA
Každý čtvrtek dopoledne probíhají
kurzy.
*9.00 ROBÁTKA / 4-18 m.
*10.00 KRŮČKY / 18 m.-3 r.
*11.00 KRŮČKY / 3-4 r.

Výtvarné dílny pro nejmenší s rodiči
Dílny probíhají vždy v pátek od 10
do 11 hodin. Děti se hravou formou
seznámí s barvičkami, vodovkami,
lepidlem, vyzkouší různé techniky.
Kurzy vyvrcholí v červnu vernisáží.

KURZY PRO NASTÁVAJÍCÍ RODIČE
Předporodní příprava pro páry.
Cena 500 Kč.

KURZ MASÁŽE DĚTÍ A KOJENCŮ
Cena 900 Kč.
KURZY KOJENÍ – cena 250 Kč.
Tyto kurzy se konají vždy o víkendu
1x v měsíci.
Kurzy pro Vás připravuje
STUDIO TAMAD – zdravotní
a porodní asistentky.

BABY SIGNS – šestitýdenní kurz
pro rodiče a děti – ZNAKUJEME
SE ZPĚVEM A HROU. Tento pravi-
delný kurz začal 20. dubna a trvá
do 1. června od 15–16 hodin
a bude probíhat každé pondělí.
Cena je 1999 Kč.

Pokud máte zájem, kontaktujte nás,
rádi Vás na naše kurzy zapíšeme.
Vedoucí RC Koloběžka
Romana Voženílková
(tel. 733 182 520).
kolobezka.romana@email.cz
(www.neposeda.org/kolobezka)

inzerce:
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KURZY JÓGY V BĚCHOVICÍCH
V příjemném prostředí našeho klubu probíhá každé pondělí
od 17. hodin kurz jógy pro začátečníky, stále je možné se přihlásit.
Časová dotace 14x 1.5 hod. Cena 1450 Kč. Skupina max. 5 lidí.
Kontakty – mobil: 733 685 911, e-mail: neposeda.janek@email.cz

KURZY ANGLIČTINY A PRÁCE NA PC
V BĚCHOVICÍCH
Nabízíme poslední volná místa v kurzech angličtiny v úrovních středně
pokročilí a pokročilí. Výuka probíhá v malých skupinách. Příznivé ceny.
Více informací na www.neposeda.org/vpp
Kontakty – mobil: 733 685 911, e-mail: neposeda.janek@email.cz
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Ublížení na zdraví z nedbalosti
(§ 223 a 224 trestního zákona).

Ublížení na zdraví z nedbalosti, které
nemá za následek těžkou újmu
na zdraví nebo smrt, je trestným činem
jen za podmínek uvedených v § 223
trestního zákona (dojde-li k porušení
důležité povinnosti vyplývající ze za-
městnání, povolání, postavení nebo
funkce pachatele nebo povinnosti ulo-
žené mu podle zákona). Pokud
k takovému trestnému činu pachatel
použije psa, o trestný čin samozřejmě
půjde již podle platné právní úpravy.
V ostatních případech půjde o přestu-
pek podle § 49 písm. b) zákona
č. 200/1990 Sb.

Kdo jinému z nedbalosti způsobí těž-
kou újmu na zdraví nebo smrt, bude
potrestán odnětím svobody až na dvě
léta nebo zákazem činnosti. Odnětím
svobody na šest měsíců až pět let nebo
peněžitým trestem bude pachatel po-
trestán, spáchá-li čin uvedený
v odstavci 1 proto, že porušil důležitou
povinnost vyplývající z jeho zaměstnání,
povolání, postavení nebo funkce, nebo
uloženou mu podle zákona.

Kdo z nedbalosti způsobí těžkou
újmu na zdraví nebo smrt více osob
proto, že hrubě porušil předpisy o bez-
pečnosti práce nebo dopravy anebo
hygienické předpisy, bude potrestán od-
nětím svobody na tři léta až deset let.

Úmyslné ublížení na zdraví postihuje
§ 221 a § 222 trestního zákona.

Kdo jinému úmyslně ublíží na zdraví
(např. i tak, že na něho poštve psa,
který jej pokouše), bude potrestán od-
nětím svobody až na dvě léta. Vyšší

sazba (jeden rok až pět let) je stano-
vena pro případy, že pachatel spáchá
čin uvedený v odstavci 1, pro rasu, ná-
rodnost, politické přesvědčení, vyznání
nebo proto, že napadená osoba je bez
vyznání, nebo na svědkovi, znalci nebo
tlumočníkovi pro výkon jejich povin-
nosti, nebo způsobí-li takovým činem
těžkou újmu na zdraví. Způsobení smrti
v důsledku úmyslného ublížení
na zdraví trestní zákon postihuje tres-
tem odnětí svobody na tři léta až osm
let. Úmyslné způsobení těžké újmy na
zdraví (např. poštváním psa, u něhož je
zřejmé, že vzhledem k fyzickým dispo-
zicím bude jeho útok velmi razantní
a účinný) § 222 postihuje odnětím svo-
body na dvě léta až osm let. Použití
vyššího trestu odůvodňuje obdobný typ
okolností jako u § 221 (případy, kdy pa-
chatel spáchá tento čin pro rasu,
národnost, politické přesvědčení, vy-
znání nebo proto, že napadená osoba
je bez vyznání, nebo na svědkovi,
znalci nebo tlumočníkovi pro výkon je-
jich povinnosti). Způsobení smrti lze
potrestat odnětím svobody na pět
až dvanáct let.

Vražda - § 219 trestního zákona Od-
stavec 1 tohoto ustanovení obsahuje
základní skutkovou podstatu trestného
činu vraždy vymezenou jako („kdo ji-
ného úmyslně usmrtí“) postižitelnou
trestem odnětí svobody na 10 až 15
let. Odstavec 2 pak jako kvalifikovanou
skutkovou podstatu doplňuje okolnosti
(tj. vražda spáchaná na dvou nebo více
osobách, nebo zvlášť surovým nebo
trýznivým způsobem, opětovně, na tě-
hotné ženě, na osobě mladší patnácti

let, na veřejném činiteli při výkonu nebo
pro výkon jeho pravomoci, na jiném pro
jeho rasu, národnost, politické pře-
svědčení, vyznání nebo proto, že je bez
vyznání, nebo v úmyslu získat majet-
kový prospěch, nebo v úmyslu zakrýt
nebo usnadnit jiný trestný čin, anebo
z jiné zvlášť zavrženíhodné pohnutky)
podmiňující použití vyšší trestní sazby
(12 až 15 let nebo výjimečný trest).
Každé užití zvířete (psa) k spáchání
trestného činu vraždy není automaticky
zařazeno mezi okolnosti, které podmi-
ňují použití vyšší trestní sazby, ale
pokud bude např. vražda, ke které takto
dojde, spáchána zvlášť surovým nebo
trýznivým způsobem, dojde k použití
vyšší trestní sazby podle § 219 odst. 2
písm. b) trestního zákona.

Podle § 89 odst. 5 trestního zákona
je zbraní cokoliv, čím je možno učinit
útok vůči tělu důraznějším; za zbraň se
tedy považuje rovněž pes, kterého fy-
zická osoba ovládá, pokud ho použije
ke spáchání trestného činu.

Trest zákazu činnosti a trest propad-
nutí věci lze v případě užití zvířete
k spáchání výše uvedených trestných
činů ukládat na základě ustanovení
obecné části trestního zákona (a to
podle § 49 a § 55).

V souvislosti s trestnými činy vraždy
a úmyslného ublížení na zdraví je třeba
zdůraznit, že výchova nebo výcvik zví-
řete k bojovým účelům, útočnosti nebo
prudkosti jsou v rozporu se zákonem č.
246/1992 Sb., na ochranu zvířat proti
týrání, zejména s § 4 písm. a), b) a c)
odst. 3, a písm. f) a m), čili jsou již tímto
zákonem zakázány.

Městská policie informuje:

V. Trestněprávní postih činů spáchaných pomocí
zvířete nebo v souvislosti s jeho nezvládnutím

ŠACHISTÉ POZOR!
Sháníme nové členy pro SK Újezd nad Lesy.

Máme zájem jak o děti – mládež, tak o dospělé.
Stačí, když znáte základy, nemusíte být kluboví hráči.

Scházíme se vždy v pátek v sudém týdnu v Újezdě nad Lesy
v Masarykově škole (proti obecnímu úřadu), vchod z ulice

Čentická od 18.00 do 20.00 hodin.
Opravdu rádi přivítáme každého.

Pokud budete mít zájem, volejte na 724 174 650 – JanVítek.
Nebo pište na e-mail: javi3@centrum.cz

Těšíme se na Vás.

inzerce:



Každá koruna dobrá
Ceny energií stále stoupají. A tak

se každá domácnost snaží ušetřit, kde
se dá. Nárůst spotřeby elektrické ener-
gie v České republice za období let
1989–2005 činil osm procent, v oblasti
domácností však až 53 %.

Málokdo si však uvědomí, že vel-
kých úspor může dosáhnout i koupí
nových, energeticky úsporných elekt-
rospotřebičů.

Dnešní lednice pracuje
za čtvrtinu

Je známo, že dnešní průměrná
pračka spotřebovává o 44 % méně
elektrické energie, a o 62 % méně
vody než průměrný model roku
1985. Špičkové lednice si dnes vy-
stačí s pouhou čtvrtinou energie
ve srovnání s typickým modelem
roku 1990.
Podle průzkumu z loňského léta
99 % českých domácností vlastní
alespoň jednu lednici, 50 % z nich je
starší více než pět let. Novou led-

ničku si 55 % českých domácností
pořizuje nejčastěji jednou za šest
až deset let. Kvůli poruše ji přestává
používat 47 % domácností, 47 %
odůvodňuje tento krok nákupem no-
vého, lepšího modelu.

U praček je vybavenost domác-
ností podobná, vlastní je 96 % z nich.
Starších pěti let je 48 % praček.

Možná by stálo za to, sednout si
a spočítat, kolik bychom v domác-
nosti ušetřili, kdybychom si koupili
spotřebič nový, energeticky úsporný.
I když jde jednorázově o nezane-
dbatelný výdaj, návratnost se kvůli
rostoucím cenám energií výrazně
zrychluje.

Orientaci, který spotřebič je
úsporný a který ne, by nám měl po-
skytnout energetický štítek. Základní
vodítko je označení energetické
třídy, jež se značí písmeny od A pro
ty nejúspornější až po G. Štítek za-
řazuje spotřebič do konkrétní
energetické třídy a přináší i další uži-
tečné informace (spotřeba vody,
hlučnost apod.).

Kam odložit vysloužilý
elektrospotřebič

V každém případě při nákupu no-
vého výrobku vyvstává otázka: Kam
s tím starým?

Starou, ale ještě funkční lednici 13 %
domácností někomu zdarma věnuje,
osm procent prodá do bazaru nebo
prostřednictvím inzerátu a stejných osm
procent takový spotřebič nějakým způ-
sobem dál používá.

Společnost ELEKTROWIN, a. s.,
vybudovala v České republice pro ob-
čany síť míst, kde je možné vysloužilé
elektrozařízení odložit s průměrnou
dostupností 3900 obyvatel. Dnes jejím
prostřednictvím pokrývá města a obce
ve kterých žije přes 87 % obyvatel ČR.
Sběrná místa jsou vytvořena přede-
vším ve sběrných dvorech měst a obcí
a u prodejců elektrozařízení.

Sběrných dvorů je ke konci roku
2008 zapojeno více než 600 ve 440
městech, prodejců 2200 prodejen elek-
trospotřebičů a sběr probíhá také
prostřednictvím mobilních svozů, které
jsou smluvně zajištěny ve více než
4000 obcích.

inzerce:
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PÍSKY, ŠTĚRKY 
ZEMNÍ PRÁCE  JCB, UNC

Pro zakázky  v  Běchovicích

sleva  20 %
Volejte    

602 335 250, 777 335 251

KKKK OOOONNNNTTTTEEEEJJJJNNNNEEEERRRRYYYY    NNNNOOOOVVVVÁÁÁÁKKKK    ssss ....     rrrr....     oooo....
Třebihošťská 814
190 12  Praha 9

www: kontejnery-novak.cz
e-mail: novak@kontejnery-novak.cz
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Všichni víme, že pro nás Čechy je
znalost cizích jazyků v současném
světě téměř  životně důležitá. Studium
jazyků je vždy nejefektivnější v zemi,
kde se daným jazykem mluví.

Takové studium je většinou velmi
nákladné a pro mladší děti mnohdy
nereálné. Proto jazyková škola PER-
FECT přišla již před devíti lety
s nápadem kompromisního řešení –
vytvořit „anglický mikrosvět“  v Če-
chách. Jedná se o tábory v krásné
přírodě Čech, od roku 2006 jsou po-
řádány rovněž tábory s pobytem
u moře. Tyto tábory jsou vhodné
pro děti od 7 do 12 let a mládež od 13
do 18 let. V tomto „anglickém mikro-
světě“ jsou všechny budovy, aktivity,
program, hry pojmenovány anglickými
názvy a děti se v průběhu tábora učí
nová a nová slovíčka, aniž by si uvě-
domovaly, že se vlastně učí. Téměř
žádné dítě, které na tento tábor při-
jíždí poprvé nezná slovíčka typu „line
up, curfew, waterfront, O.D. (= on
duty), …“, ale na konci tábora je do-
konale ovládá a to bez nezáživného
biflování a psaní testů. Nepřímé učení
je na tomto táboře každoročně využí-
váno intenzivněji a efektivněji
v nových hrách, soutěžích a aktivi-
tách. Navíc se každý rok tábora
účastní i rodilí mluvčí a rovněž ně-
které děti ze zahraničí. Kromě
nepřímého učení se děti učí i „klasic-
kým způsobem“ – z knížek. Nicméně

tato výuka je velice živá, dynamická
a hravá. A samozřejmě nechybí ani
motivace, vždyť i začátečník si chce
zahrát tenis s Chrisem, baseball
s Mattem, zazpívat se Susan a navíc
děti dostanou spoustu krásných
odměn.

A jak to na takovém neobyčejném
táboře vypadá? Na první pohled do-
cela obyčejně … malí špunti
až osmnáctiletí teenageři, k tomu
20 chatek, hotel, kde se děti stravují,
spousta sportovišť, parta mladých ve-
doucích (Češi i rodilí mluvčí)
a přátelská atmosféra. Ale již budíč-
kem poznáte, že tábor se něčím liší. 

Areálem se rozléhá hudba a z re-
produktorů slyšíme „Good morning
campers, good morning counse-
lors …“, následuje velice oblíbená
rozcvička (opět s prvky angličtiny),

ranní hygiena, snídaně, samozřejmě
poklidit a rychle na nástup. Po ná-
stupu následuje výuka angličtiny
(po oddílech, jeden oddíl = cca 10
dětí) a poté se děti zapisují na od-
polední volitelné aktivity, jako
například tenis, aerobic, volejbal, fot-
bal, basketbal, baseball, střelba,
malování, tanec, zpěv,  ruční práce,
atd. Po obědě a poledním klidu se
děti rozprchnou na jimi zvolenou ak-
tivitou a po svačině se obvykle hrají
anglické hry. Po večeři je každý den
připraven večerní program, jako na-
příklad Hawaii Night, Pizza party,
Disco, barbecue, bojovky …

Znamená tedy, že učení rovná
se vždy nuda? S jazykovou školou
Perfect nikdy! Kdo si hraje nejen ne-
zlobí, ale s jazykovou školou Perfect
se ještě něco naučí. 

Učit se o prázdninách? NIKDY!!!
A co jazykové tábory?

ANGLICKÝ
TÁBOR

3. 7. – 12. 7. 09 v Itálii
2. 8. – 14. 8. 09  Čechy

www.jsperfect.cz
Tel.: 737 686 798, 

603 908 606
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inzerce

Uvítáme příspěvky do našeho zpravodaje
Život Běchovic do ½ formátu A4 
(maximální počet úhozů je 80/1 řádek 
a 25 řádek celkem).

výzva podnikatelům v Běchovicích:

výzva:

Vážení podnikatelé,
v oblasti vyhotovení soupisu podnikatelských
subjektů působících v rámci naší MČ, Vás oslovu-
jeme k získání bezplatné prezentace své činnosti
za účelem vytvoření přehledu portfolia služeb
v Praze-Běchovicích.

V případě zájmu, uveďte prosím tato data:
1. jméno nebo název firmy
2. obor podnikání – činnosti
3. kontaktní údaje – adresa, telefon, e-mail, webové 

stránky.

Kontaktní údaje zasílejte prosím na adresu: 
gabriela.smejkalova@praha-bechovice.cz
do 31. 8. 2009.

Děkuji ÚMČ Praha-Běchovice za blahopřání
a dárek k mému životnímu jubileu, který mi pře-
dala paní Svobodová.

Jarmila Čechová
Jarmila Lněničková
pí Smrkovská

Poděkování ÚMČ Praha-Běchovice za blaho-
přání, dárek a osobní návštěvu pana starosty
k mému životnímu jubileu.

Evženie Nováková

poděkování:
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Městská část Praha-Běchovice zva-
žuje vybudování hřbitovních míst
v Běchovicích. 
Zajímá nás názor občanů na tuto
problematiku.

Své odpovědi nám můžete sdělit 
telefonicky, písemně či e-mailem, 
tel. 281 028 611, 281 028 618, 
gabriela.smejkalova@
praha-bechovice.cz,

adresa: ÚMČ Praha-Běchovice, 
Za Poštovskou zahradou 479, 
Praha 9, PSČ 190 11.

anketa:

Inzerce:

"Uvítali byste v Běchovicích hřbitov?"
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křížovka:




